
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr IY/2024
z sesji w dniu 26 czerwca 2024 r.,

która odbyła się w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w Wilkowicach
oraz w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2024 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 15:47 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:
l. Jordan Barański

2. Adam Bysko
3. JacekChowaniec
4. Paweł Handzlik
5. Dariusz Kanik

6. Krzysztof Krajewski
7. Antoni Kufel
8. Elżbieta Lenda
9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Patrycja Panek
12. Piotr Pielesz

13. Katarzyna Pitarz
14. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie IV sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodnicząca otworzyła IV Sesję Rady Gminy Wilkowice, informując o obecności 14 radnych z 15-
osobowego składu rady, stwierdzając tym samym prawomocność obrad.
(nieobecni radni: Małgorzata Olma).

W następnej kolejności Przewodnicząca Rady powitała wszystkich zebranych:
- radnych - //sto obecności stanowi załącznik nr l do protokołu,
- Wójta Gminy Wilkowice P. Macieja Mrówkę;
- Skarbnika Gminy P. Aleksandrę Kastelik;
- Sekretarza Gminy P. Alicję Raszkę-Micherdzińską;
- P. Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady Gminy Wilkowice;
- informatyka P. Arkadiusza Dyka, czuwającego nad przebiegiem sesji;
- mieszkańców w tym tych, którzy zgłosili się do debaty nad raportem o stanie gminy i dopełnili
wszelkich formalności,

- przedstawicieli wydziałów Urzędu Gminy w Wilkowicach.

Następnie minutą ciszy uczczono śmierć kapelmistrza Orkiestry Dętej w Wilkowicach pana Adama
Adamczyka, odznaczonego dla naszej kultury, wielkiego przyjaciela orkiestry. Funkcję kapelmistrza
pełnił w latach 2017-2023.

Odczytała również klauzulę RODO - klauzula stanowi załqcznik nr 2 do protokołu
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2. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Z przyczyn niezależnych nastąpi f a przerwa techniczna. Po jej zakończeniu wznowiono obrady
/ przystąpiono ponownie do realizacji pkt 3.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.

Głos zabrał radny Piotr Wałeczek - przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wnioskując
o wprowadzenie zmian do porządku obrad sesji. Ponownie odczytał wniosek o zmianę porządku obrad
w zakresie:

- zmiany porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 26 czerwca 2024 r. (kadencji 2024 - 2029)
w punkcie 12 - podjęcie uchwał w sprawie, polegającej na wprowadzeniu uchwały w sprawie
rozpatrzenia pisma z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie odpadów komunalnych w Gminie, jako pkt 12i.

- zmiany porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 26 czerwca 2024 r. (kadencji 2024 - 2029)
w punkcie 12 - podjęcie uchwał w sprawie, polegającej na wprowadzeniu uchwały w sprawie
wezwania do złożenia wyjaśnień i/lub uzupełnienia pisma z dnia 10 czerwca 2024 r. odnoszącego się
do działalności Rady Gminy Wilkowice oraz Wójta Gminy Wilkowice, jako pkt 12j.

Następnie Przewodnicząca Rady zgłosiła kolejną zmianę w porządku obrad, która dotyczyła
doprecyzowania nazwy komisji ujętej w pkt 10 d porządku obrad przedstawiając w tej sprawie wniosek
i poddając go pod głosowanie.

Powyższe Przewodnicząca poddała pod głosowania wg. kolejności zgłoszeń.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 26 czerwca 2024 r. (kadencji 2024 - 2029)
w punkcie 12 - podjęcie uchwał w sprawie, polegającej na wprowadzeniu uchwały w sprawie
rozpatrzenia pisma z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie odpadów komunalnych w Gminie, jako pkt 12i.

W niki osowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nikł imienne:

za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Fanek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 26 czerwca 2024 r. (kadencji 2024 - 2029)
w punkcie 12 - podjęcie uchwał w sprawie, polegającej na wprowadzeniu uchwały w sprawie
wezwania do złożenia wyjaśnień i/lub uzupełnienia pisma z dnia 10 czerwca 2024 r. odnoszącego się
do działalności Rady Gminy Wilkowice oraz Wójta Gminy Wilkowice, jako pkt 12j.
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W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany tytułu punktu 10 d porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowie w dniu 26 czerwca 2024 r. z:
"przedstawienie wniosku Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju Gminy" na "przedstawienie wniosku
Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska".

W. niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.

Przewodnicząca Rady przywitała radną Rady Powiatu Bielskiego P. Helenę Byrdy-Przybyła.
Radna powiatowa poinformowała, że pracuje w komisji zdrowia i polityki społecznej, której
przewodniczy, komisji budżetu i finansów oraz komisji promocji, turystyki i sportu.

Przewodnicząca Rady przekazała również informację od radnego powiatowego P. A. Caputy na temat
węzła komunikacyjnego w Wilkowicach. Po 3 latach starań radnego, w dniu 7 czerwca br. nastąpiła
zmiana oznakowania na drodze ekspresowej w Wilkowicach poprzez likwidację oznakowania zjazdu na
Szczyrk. Aktualne oznakowanie dotyczy tylko zjazdu na Wilkowice i Bystrą. Oznakowanie na Szczyrk
prowadzi przez węzeł i obwodnicę w Buczkowicach.

5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.

Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym, obejmującą następujące zagadnienia:

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:
Ogłoszone postępowania:
l) W dniu 13.06.2024 r. ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie

pn. "Budowa obiektu infrastruktury technicznej - zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie ul.
Klimczoka w 269a w Bystrej". Otwarcie ofert planowane jest na 28.06.2024 r.
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2) W dniu 14. 06. 2024 r. ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie
pn. "Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej. Gmina Wilkowice". Otwarcie ofert planowane jest na
01. 07. 2024 r,

3) W dniu 20. 06. 2024 r. ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie
pn. "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego w trakcie realizacji zadania "Rozbudowa
ul. Kościelnej w Bystrej". Otwarcie ofert planowane jest na 28. 06. 2024 r.

Prowadzone postępowania: w dalszym ciągu trwa ocena ofert w postępowaniu pn. "Budowa
i przebudowa ul. Spacerowej oraz przebudowa ul. Wypoczynkowej w Wilkowicach w formule
zaprojektuj-wybuduj". Podjęto decyzję o przeprowadzeniu negocjacji z Wykonawcami, którzy
zakwalifikowali się do tego etapu postępowania. Planowane są one na 01.07. 2024 r.

Inne: ponownie przystępujemy do grupy zakupowej Powiatu Bielskiego w celu wspólnego zakupu
energii elektrycznej oraz paliwa gazowego. Oba postępowania prowadzić będzie Powiat Bielski.
Rozpoczęliśmy przygotowanie materiałów niezbędnych do zakupu energii elektrycznej, która będzie
procedowana w pierwszej kolejności.

INWESTYCIE:
Postęp prac projektowych/budowlanych:
l. Projekt budowy chodnika przy ul. Żywieckiej - Trwa uzgadnianie projektu budowlanego w ZDW.
2. Opracowanie PFU dla budowy krajowej trasy rowerowej "Velo Biała" (odcinek RTR nr 17 wzdłuż

rzeki Białej). Opracowano PFU w zakresie miasta Bielsko-Biała.
3. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap II i III - ul. Do Lasku i ul. Sportowa.

Opracowano wstępny projekt. Trwają prace geodezyjne.
4. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap IX - ul. Do Boru. Podpisano umowę

z wykonawcą.
5. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap V - Przebudowa i rozbudowa ul.

Spacerowej. - Zaproszono wykonawcę do negocjacji.
6. Przebudowa zabytkowego budynku przy ul. Wyzwolenia 56 w Wilkowicach - opracowano program

funkcjonalno-użytkowy.
8. Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia - Rozpoczęto prace przygotowawcze. Wykonano

przyłącze wodociągowe.
9. Budowa zbiornika wyrównawczego wody pitnej w Bystrej. Ogłoszono przetarg.
10. Remont skoczni narciarskich HS31 i HS19 w Bystrej - Inwestycja zakwalifikowana do

dofinansowania. Pracujemy nad montażem finansowym inwestycji.
11. Przestrzeń dla dzieci na placu za OSP Bystra. Podpisano umowę na dofinansowanie z Urzędem

Marszałkowskim Województwa Śląskiego.
12. Doposażenie placu zabaw i siłowni zewnętrznej przy ul. Strażackiej w Wilkowicach. Podpisano

umowę na dofinansowanie z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE: uwagi do projektu studium zostały przekazane do biura projektowego
P.A. NOVA w celu dalszego prowadzenia procedury tj. analizy oraz sporządzenia wykazu uwag, które
mogą być zrealizowane w Studium.

(Podczas transmisji sesji w dniu 26 czerwca br. występowały problemy techniczne z przyczyn
niezależnych od urzędu, co powodowało konieczność ogłaszania przerw technicznych. Informacja
Wójta dotycząca reprezentacji Gminy nie nagrała się, jednakże została przedstawiona
/ zaprotokołowana).

REPREZENTAUA GMINY:
1. 06 - udział w zawodach dla dzieci i młodzieży na trasie rowerowej "Kubuś" w Wilkowicach,
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4-5. 06 - Szkolenie dla przedstawicieli organów wykonawczych - zagadnienia z zakresu finansów
publicznych w kontekście działalności nadzorczej regionalnych izb obrachunkowych zorganizowane dla
wójtów, burmistrzów, prezydentów przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach,
8.06 - udziat w Międzynarodowym Turnieju Skoków na Trampolinie na GOSiR w Wilkowicach,
zorganizowanym przez UKS Alfa,
10-11.06 - udział w Zgromadzeniu Ogólnym Stowarzyszenia Aglomeracja Beskidzka,
12.06 - Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia "Region Beskidy",
12.06 - spotkanie z przedstawicielami OSP Wilkowice i Radą Gminy,
13.06 - spotkanie z Prezydentem Miasta Bielska-Biatej Jarosławem Klimaszewskim w sprawie
współpracy pomiędzy Gminą Wilkowice a Miastem Bielsko-Biała,
14. 06 - spotkanie robocze przedstawicieli szkół i przedszkoli publicznych, ZOSiP w Wilkowicach oraz
GOPS z przedstawicielkami Beskidzkiego Centrum Terapii i Psychoedukacji Impuls w sprawie
konieczności podjęcia działań związanych z prowadzeniem bieżącej diagnostyki zaburzeń psychicznych
wśród dzieci i młodzieży. Również w tym dniu - udział w odbiorze mobilnej sceny zakupionej przez
Stowarzyszenie Bystrzańska Inicjatywa ze środków PROW,
15.06 - udział w imprezie sportowo-rekreacyjnej pn. : "Wszystkie dzieci nasze są" wraz z Piknikiem
Rodzicielstwa Zastępczego, zorganizowaną przez powiat bielski, PCPR w Bielsku-Białej, Śląski Związek
Piłki Nożnej oraz GOSiR,
19.06 - spotkanie z Prezesem Zarządu WFOŚ w Katowicach Panem Mateuszem Pindel ws. możliwości
pozyskania środków na działania z zakresu ochrony środowiska oraz na działalność ochotniczej straży
pożarnej,
21. 06 - spotkanie z Posłem na Sejm RP Panem Apoloniuszem Tajnerem oraz Panem Jarosławem
Koniorem Członek Zarządu Polskiego Związku Narciarskiego ds. Szkół Mistrzostwa Sportowego oraz
wsparcia naboru w szkołach podstawowych dotyczącym rozwoju sportu na terenie Gminy Wilkowice,
24. 06 - spotkanie z Wicewojewodą Michałem Kopańskim ws. omówienia współpracy pomiędzy
Urzędem Wojewódzkim w Katowicach a Gminą Wilkowice,
25.06 - udział w posiedzeniu Zarządu i Walnym zebraniu Członków LGD Ziemia Bielska.

Z przyczyn niezależnych nastgpiła przerwa techniczna. Po zakończeniu przerwy Przewodnicząca
rozpoczęła pkt 6 porzgdku obrad.

6. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o pracy w okresie międzysesyjnym za okres od 29 maja
do 26 czerwca 2024 r.:

. Udział w spotkaniu podsumowującym realizację programu "Sukces na miarę", program
napisany przez młodzież i realizowany w ramach Programu Równać Szansę Polsko-
Amerykańskiej Fundacji Wolności. GOK "Promyk" 2 czerwca br.

. Udział w spotkaniu prezentującym raport z przeprowadzonej diagnozy potrzeb kulturalnych
mieszkańców, opracowanego w ramach realizacji programu "Twórz z nami kulturę",
dofinansowanego ze środków Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego pn. Dom Kultury
plus, edycja 2024. Program realizuje GOK "Promyk". -10.06.

. Udział w pikniku rodzinnym w Przedszkolu Publicznym w Mesznej - 7 czerwca

. 8 czerwca w Bystrej miał miejsce rodzinny festyn, organizowany przez NSZZ "Solidarność"
Region Podbeskidzie, w którym wzięło około 1. 500 osób. Władze samorządowe naszej gminy
reprezentował wiceprzewodniczący Rady.

. Udział w l Śląskim Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów w Katowicach w dniu
15 czerwca 2024r. i udział w szkoleniu "Status przewodniczącego Rady Gminy" - prelegent dr
Rafał Budzisz z Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu Łódzkiego.

. 15 czerwca wiceprzewodniczący Rady Gminy wziął udział w wydarzeniu, organizowanym przez
Starostwo Powiatowe w Bielsku-Białej i Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie na obiektach
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GOSiR-u w Wilkowicach. Impreza integracyjna pn. "Wszystkie dzieci nasze są" została
zorganizowana dla dzieci z domów dziecka, placówek opiekuńczych i rodzin pieczy zastępczej.

. Uczestnictwo w uroczystym podsumowaniu roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego
Wieku -filia w Wilkowicach -11. 06.

. Udział z radnymi w spotkaniu prezentującym nowy wóz pożarniczy w remizie OSP Wilkowice -
12.06.

. Udział w posiedzeniu Rady Sołeckiej w Bystrej poświęconemu organizacji Dni Bystrej, które
odbędą się w dniach 5-6-7 lipca 2024.

. Udział w zebraniu Koła Gospodyń Wiejskich w Bystrej, które również zostało zwołane w celu
przygotowań do tegorocznych Dni Bystrej

7. Informacja Przewodniczącej Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.

W okresie międzysesyjnym wpłynęły dwa zapytania od Pani radnej Małgorzaty Olmy dotyczące dróg
prywatnych zlokalizowanych w sołectwie Bystra i obowiązków właścicieli dróg wynikających
z przepisów prawa oraz dotyczące czasowego włączania oświetlenia ulicznego w godzinach 23:30 -
4:30. Są one dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce "Kadencja 2024-2029". Tam też
będą opublikowane odpowiedzi na zapytania radnej.

8. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.

- Komisja rewizyjna - przewodnicząca Elżbieta Lenda poinformowała, że komisja pracowała w
dniu 5 czerwca i zajmowała się opracowaniem opinii w sprawie wykonania budżetu i wnioskiem
absolutoryjnym.

- Komisja skarg, wniosków i petycji - przewodniczący Piotr Wałeczek poinformował, że komisja
pracowała w dniach 19 i 25 czerwca. Uzasadnienia do uchwał przedstawi w stosownych punktach.

- Komisja budżetu, infrastruktury i ochrony środowiska - przewodnicząca Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja pracowała w dniu 24 czerwca. Nie wypracowała żadnych wniosków.
Stosowne rekomendacja zostaną przedstawione w bloku uchwał.

- Komisja oświaty i kultury - przewodniczący Jacek Chowaniec poinformował, że komisja
pracowała w dniu 20 czerwca i nie wypracowała żadnych wniosków.

- Komisja sportu, zdrowia i spraw społecznych - przewodnicząca Katarzyna Pilarz przedstawiła
wnioski z posiedzenia w dniu 17 czerwca 2024 r. Podczas posiedzenia Komisja Sportu, Zdrowia oraz
Spraw Społecznych:

l. Pozytywnie zaopiniowała raport o stanie Gminy w zakresie sportu, zdrowia i spraw społecznych.

2. Pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z realizowanych szkolnych programów sportowych oraz
zdrowotnych w gminnych placówkach oświatowych.

3. Pozytywnie zaopiniowała przedstawiony kalendarz imprez sportowo-rekreacyjnych na II kwartał
2024 roku realizowany przez kompleks sportowy GOSSIR.

4. Opracowała oraz zatwierdziła wnioski do Wójta Gminy Wilkowice dotyczące przedstawienia
harmonogramu dofinansowania oraz działań w celu realizacji inwestycji dotyczącej modernizacji
skoczni narciarskich w Bystrej, a także do Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w celu
przeprowadzenie weryfikacji środków budżetowych pod kątem realizacji tej inwestycji.

str.6



W głosowaniach podczas posiedzenia Komisji brało udział 6 członków Komisji, co stanowi 100% składu
Komisji. Decyzje podjęte zostały jednomyślnie, za głosowali wszyscy członkowie Komisji.

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wilkowice za rok 2023:

a) omówienie przez wójta Raportu o stanie Gminy Wilkowice za rok 2023,

Wójt rozpoczął omawianie Raportu o stanie Gminy Wilkowice za rok 2023, jednak z przyczyn
niezależnych nastgpiia przerwa techniczna.

Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącą Rady Wójt ponownie przystąpił do omówienia Raportu
o stanie Gminy Wilkowice za rok 2023.

Raport o stanie Gminy Wilkowice za 2023 r., w bieżącym roku, podobnie jak w latach poprzednich,
powstał przede wszystkim w oparciu o wytyczne wynikające wprost z ustawy o samorządzie gminnym,
mówiącej, iż raport zawiera obligatoryjne elementy, takie jak:

- podsumowanie działalności Wójta w roku poprzednim,
- realizację polityk, programów i strategii,
- realizację uchwał Rady Gminy Wilkowice,
- realizację budżetu obywatelskiego.

W przypadku raportu o stanie Gminy Wilkowice za 2023 r., zawiera on także inne, wybrane istotne
działania, związane z działalnością Wójta w roku poprzednim. Przyjmuje się, że Raport o stanie Gminy
obejmuje całość spraw nieujętych w sprawozdaniu finansowym gminy.
Raport o stanie Gminy powstał w oparciu o dane pochodzące z poszczególnych referatów Urzędu
Gminy w Wilkowicach: Organizacyjnego, Inwestycji, Geodezji, Urbanistyki i Gospodarowania
Nieruchomościami, Ochrony Środowiska, Strategii Kultury i Promocji Gminy, Finansów i Budżetu, Służb
Technicznych i Straży Gminnej, jak i pozostałych jednostek, takich jak:

. Gminna Biblioteka Publiczna w Wilkowicach,

. Gminny Ośrodek Kultury "Promyk" w Bystrej,

. Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w Wilkowicach,

. Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli w Wilkowicach,

. Samodzielny Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach.

Z raportu wyłączone zostały placówki oświatowe, dla których sporządzony jest odrębny raport, jak
również częściowo tematyka dotycząca pomocy społecznej, z podobnego względu. Dla przejrzystości
zamieszczono w treści Raportu o stanie Gminy link do publikacji w Biuletynie Informacji Publicznej dla
obu tematycznych raportów.
Część pierwsza raportu przedstawia podsumowanie działalności Wójta Gminy Wilkowice w roku 2023,
dotyczące realizowanych zamówień publicznych (takich jak np. Przebudowa ul. Sportowej oraz
rozbudowa ul. Do Lasku w formule zaprojektuj-wybuduj czy Budowa łącznika pomiędzy drogą
powiatową ul. Juliana Fałata i drogą gminną ul. Klimczoka w Bystrej wraz z budową mostu na potoku
Białka), pozyskiwanych środków pozabudżetowych przez jednostki organizacyjne gminy oraz
podejmowanych inwestycji (np. Budowa przedszkola w Mesznej przy ul. Szczyrkowskiej i Agrestowej
czy Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska). Opisana została
również prowadzona przez Gminę Wilkowice współpraca z innymi samorządami, w ramach
stowarzyszeń i zrzeszeń (Beskidzkim Związkiem Powiatowo-Gminnym, Lokalną Grupą Działania
"Ziemia Bielska", Stowarzyszeniem Region Beskidy, a także innymi), a także aktywność na polu
krajowym i zagranicznym (współpraca z gminami z Polski, Słowacji, Czech i Węgier). W niniejszej części
uwzględniona została także informacja o konsultacjach społecznych przeprowadzonych na terenie
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Gminy w roku 2023 (w minionym roku konsultacje dotyczyły 12 uchwał Rady Gminy Wilkowice).
Rozdział zawiera także informacje o najważniejszych działaniach realizowanych przez wybrane
jednostki organizacyjne gminy. Elementem nowym, przedstawionym w Raporcie o stanie Gminy, po
raz pierwszy, jest informacja o organizacji gospodarki odpadami na terenie Gminy Wilkowice.
Z informacji tej można szczegółowo dowiedzieć się jakie ilości poszczególnych odpadów zostały
odebrane przez PSZOK w Wilkowicach i z jakimi kosztami się to wiązało.
Druga część raportu zawiera szeroki opis działań podejmowanych w roku minionym na rzecz realizacji
obowiązujących polityk, programów i strategii - zarówno programów wieloletnich, jak
i obowiązujących wyłącznie przez rok 2023. Wśród tych dokumentów znalazła się Strategia Rozwoju
Gminy, dokumenty z obszaru społecznego, np. zdrowia, edukacji, pomocy społecznej, dokumenty
z obszaru środowiskowego i infrastrukturalnego, planowania przestrzennego i rewitalizacji, a także
związane ze współpracą z organizacjami pozarządowymi.
Część trzecia niniejszego raportu prezentuje zwięzłą informację dotyczącą realizacji uchwał
podejmowanych przez Radę w 2023 r. oraz działalności organu uchwałodawczego w minionym roku -
Rada Gminy Wilkowice w roku 2023 obradowała 14 razy, łącznie Rada Gminy podjęła 105 uchwał
podczas 14 sesji (w tym 3 sesji nadzwyczajnych).
Ostatnia z części raportu przedstawia realizację w Gminie Wilkowice w 2023 r. budżetu
obywatelskiego, jakim w przypadku Gminy Wilkowice jest fundusz sołecki, tworzony odrębnie dla
każdego sołectwa. Prezentowana jest procedura podejmowania i zakres wydatków ponoszonych przez
sołectwa.

Zgodnie z zapisami art. 18 ust. 2 pkt 4a ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady
gminy należy rozpatrywanie raportu o stanie gminy oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia
lub nieudzielenia Wójtowi wotum zaufania z tego tytułu.
Należy w tym miejscu podkreślić, że samorząd terytorialny i jego organy zachowują ciągłość działania,
także pomimo zmian personalnych, dotyczących tzw. piastuna organu. Płynnie prowadzą gospodarkę
finansową i wykonują zadania publiczne, bez względu na zaistniałe zmiany. Taka sytuacja ma miejsce
właśnie w bieżącym roku, kiedy ocena raportu o stanie gminy, skutkująca podjęciem uchwały o wotum
zaufania dla organu, realizowana jest w sytuacji zmiany tzw. piastuna organu.
Zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie
gminy raport o stanie gminy. Raport został przedstawiony Radzie w dniu 29 maja br. Tego samego dnia
został opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Wilkowice.
Proces rozpatrywania raportu podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy
w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium Wójtowi określa szczegółowo art. 28aa ustawy
o samorządzie gminnym. W efekcie przeprowadzenia procedury rozpatrywania raportu rada gminy
przeprowadza głosowanie nad uchwałą o udzieleniu Wójtowi wotum zaufania.
Na podstawie przedstawionego Raportu o stanie Gminy Wilkowice za 2023 r., po przeprowadzeniu
debaty nad Raportem, zwracam się do Rady Gminy Wilkowice o podjęcie uchwały w sprawie udzielenia
wotum zaufania dla Wójta Gminy Wilkowice.
Dodatkowo informuję, że podczas dzisiejszej sesji są ze mną kierownicy i pracownicy referatów Urzędu
Gminy, odpowiedzialni za realizację niektórych, przedstawionych w Raporcie zadańjeśti mają Państwo
pytania, to oczywiście jesteśmy do Państwa dyspozycji.
Jednocześnie, na koniec chciałbym dodać, że jestem pod wrażeniem, jak wiele zadań udało się
zrealizować w minionej kadencji, z uwzględnieniem zadań zrealizowanych w roku 2023, o których
przeczytać można w niniejszym raporcie. Oczywiście podczas realizacji ww. zadań zadłużenie gminy
wzrosło, jednak powiększył się również znacznie majątek gminy.

b) debata nad Raportem,

Przewodnicząca Rady Gminy P. Alina Macher otworzyła debatę. Zaznaczyła, że nie jest to dyskusja,
jednocześnie przypomniała, że Rada nie może procedować nad raportem odrębnie, pomijając
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procedurę absolutoryjną, gdyż zgodnie z przepisami ustawy debata nad nim oraz udzielenie bądź
nieudzielenie wotum zaufania organowi wykonawczemu następuje na sesji absolutoryjnej.
Stwierdziła, że w pierwszej kolejności w debacie zabierają głos radni, którzy pracowali nad raportem
na komisjach i jest on im znany

Radni nie zgłosili się do udziału w debacie.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że przywilejem raportu jest, że mogą nad nim dyskutować
również mieszkańcy, co jest przejawem partycypacji społecznej. Dzięki temu uzyskana zostanie
informacja zwrotna od mieszkańców. Podziękowała uczestnikom za spełnienie wszystkich wymogów
formalnych, koniecznych do udziału w debacie i poinformowała, że formułą debaty nie są interpelacje
i zapytania, a debata dotyczy oceny stanu za rok ubiegły. Dodała, że wraz z pozostałymi osobami będzie
starać się odpowiadać na pytania, a jeżeli okaże się, że trzeba będzie doprecyzować pewne rzeczy, to
będą one przekazywane w formie pisemnej, podczas spotkań w Urzędzie Gminy albo podczas
przyjmowania stron. Przypomniała, że Wójt przyjmuje interesantów we wtorki.
Przewodnicząca Rady następnie zaznaczyła, że nie będzie ograniczała czasu wypowiedzi, niemniej jeśli
będą one odbiegały od merytoryki i przedmiotu debaty, to będzie przywoływać do porządku i "do
rzeczy". Dodała, że będzie udzielała głosu zgodnie z kolejnością zgłoszeń.
Zgłoszenia osób biorących udział w debacie stanowią załącznik nr 4 do protokołu.

P. Sebastian Stachowicz

Pierwszy zabrał głos Pan Sebastian Stachowicz, mówiąc, że debata to wyrażenie opinii bez dyskusji.
Mieszkańcy chcieli wziąć w niej udział. Przypomniał, że mieszkańcy w wyborach 7 kwietnia zgłosili
swoje uwagi - wyrazili wotum nieufności względem poprzednich decyzji. Dodał, że ma nadzieję,
iż będzie to szanowane. Zaznaczył, że wypowiada się jako przedstawiciel ponad 3000 mieszkanek
i mieszkańców, którym nie podobało się to, co działo się w Gminie.
Powiedział, że rozumie, iż władza stara się w swojej pracy, jednak uważa, że czas samozadowolenia
trochę minął. Dodał, że wielu ludzi żyje w strachu, że zabraknie im wody, zostaną wycięte lasy,
a przyjęcie studium nad którym prowadzono prace w zeszłym roku spowoduje, że dojdzie do
zakorkowania dróg, zablokowania ośrodków zdrowia, szkół i przedszkoli.

Następnie P. Stachowicz poinformował, że ma 4 pytania:

Pierwsze: do Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego na lata 2023-2030 został wpisany
kompostownik za 15.000.0000 zł, przy wkładzie własnym 1.500. 000 zł. Zapytał czy będzie to
realizowane i dlaczego mieszkańcy nie są o tym informowani? Kompostownik wojewódzki sprawi, że
mieszkańcy będą "raczeni" odorem w centrum Gminy.

Drugie: zastanawiał się dla ilu mieszkańców docelowo wystarczy wody pitnej i czy Gmina, która
w zadaniach własnych ma zapewnienie wody pitnej obecnym mieszkańcom, współtworzy analizy
dostępności wody i czy studium uwzględniło analizy dostępności wody dla obecnych i przyszłych
mieszkańców. Po dokonaniu analizy studium okazało się, że ilość mieszkańców miałaby wzrosnąć
czterokrotnie. Dodał, że obawą mieszkańców jest, że nie dba się o nich, tylko o tych przyszłych, których
sprowadzą "patodeweloperzy".

Trzecie: czy podczas tworzenia studium analizowano nakłady Gminy na infrastrukturę - drogi,
kanalizację, budowę sieci wodociągowej? Stwierdził, że studium pięknie przedstawia przyszły rozwój
Gminy, ale nie wiadomo z czego to będzie finansowane.

Czwarte: dotyczy zadłużenia Gminy. Stwierdził, że sąsiednia, niewiele mniejsza Gmina
Buczkowice zatrudnia 34 pracowników w urzędzie gminy, natomiast w Urzędzie Gminy w Wilkowicach
jest ich ponad 50. Dodał, że różnica w zatrudnieniu to rocznie ok. 2. 000. 000 zł na pensji, a przez 5 lat
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jest 10. 000. 000 zt dodatkowego kosztu poprzedniej Rady Gminy. Powiedział również, że zadłużenie
wzrosło do 30-paru milionów, z czego 10.000.000 zł można było uniknąć. Zapytał, czy obecny Wójt -
wicewójt poprzedniej kadencji ma na to jakieś plany, bo opowiadanie o kanalizacji jest zrzucaniem
wszystkich finansowych decyzji na jeden wątek, który oczywiście miał na to wpływ, ale nie był jedyny
i nie powinno się nim przykrywać wszystkich błędów finansowych. Dodał, że na każdej sesji Rady Gminy
budżet jest aktualizowany, w związku z tym zapytał jaki jest ten plan budżetu i jak dobrze jest on
stworzony? Stwierdził, że jako mieszkaniec ma wątpliwości.

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za zabranie głosu i powiedziała, że debata nad raportem
jest informacją zwrotną od mieszkańców i jest to przekazywane nie tylko organowi wykonawczemu,
ale i radnym, których obowiązkiem i powinnością jest utrzymywanie więzi z mieszkańcami, dlatego
można się z nim nie zgadzać. Dodała, że wraz z innymi jest świadoma odpowiedzialności, jaka na nich
spadła. Podziękowała za informację i zapytała, czy Pan Wójt będzie się do tych pytań ustosunkowywał.

Wójt Gminy Wilkowice odpowiedział, że może się częściowo ustosunkować. W pierwszej kolejności
poinformował, że kompostownika nie będzie i takie pismo zostało wysłane do Katowic, więc uznaje
pytanie za bezzasadne. Dodał, że otrzymał informacje od ZGO w Bielsku-Białej, iż miasto
prawdopodobnie będzie budowało biogazownię i cały strumień odpadów "bio" z Gminy Wilkowice
i innych gmin powiatu trafi właśnie tam.
Następnie Wójt ustosunkował się do pytania drugiego i trzeciego, odpowiadając, że uwagi do studium
są obecnie analizowane w firmie P.A. Nova, co było już wcześniej wspomniane na sesji. Uwagi te nie są
jeszcze zestawione, a w niektórych z uwag są "uwagi w uwagach", więc procedura może jeszcze
potrwać. Dodał, że zgodnie z pismem na które odpowiadał jednemu z mieszkańców początkiem
września odbędą się zebrania wiejskie. Pierwotnie były one zaplanowane na lipiec. Jednakże z uwagi
na brak zestawienia uwag do studium nie ma na razie o czym rozmawiać, ponadto są wakacje i część
osób wyjeżdża, co może utrudniać niektórym udział w zebraniach. Również rady sołeckie prosiły
o przesunięcie zebrań. Dodał, że na zebraniach wiejskich będą rozmowy o studium oraz uwagach jakie
już wpłynęły, czego dotyczą, które mogą być uwzględnione, a które nie z przyczyn ustawowych i wtedy
będzie można wrócić do tych dwóch punktów.
Wójt w następnej kolejności odniósł się do pytania o zadłużenie Gminy. Poinformował, że kanalizacja
jest elementem, który wpłynął na wysoki poziom zadłużenia. Zaznaczył jednak, że w międzyczasie
rozbudowano również szkołę podstawową w Mesznej, wybudowano przedszkole w Mesznej, oddano
do użytku ulicę Prostą w Wilkowicach i to wszystko miało wpływ na wzrost zadłużenia.
Wójt poinformował także, że pracowników urzędu jest więcej niż w sąsiednim Urzędzie w Gminie
Buczkowice, jednak u nas jest rozbudowany referat techniczny - Gmina Wilkowice nie zleca usług na
zewnątrz, tylko sama m. in. "łata drogi", czy wykasza pobocza z pomocą swoich pracowników, których
liczba wynosi 16 osób. Odejmując liczbę osób z referatu technicznego od liczby pracowników urzędu
okaże się, że liczba pracowników w obu urzędach jest podobna.
W kwestii analizy dostępności wody Wójt poinformował, że nic mu nie wiadomo żeby liczba
mieszkańców Gminy miała się zwiększyć czterokrotnie. Zapytał P. Stachowicza z czego to wynika?

P. Stachowicz odpowiedział, że wynika to z ilości nowych działek budowlanych w studium versus tych
działek, które obecnie są zabudowane. Stwierdził, że jest ich czterokrotnie więcej, a następnie wyraził
wątpliwości jak P.A. Nova rozpatrzy te uwagi, stwierdzając, że firma ma w tym interes.

Wójt odpowiedział, że to on rozpatruje uwagi. Dodał, że otrzyma od firmy P.A. Nova informację,
mówiącą o tym, co jest możliwe do wpisania w studium, a jakie uwagi są niemożliwe do uwzględnienia
i mogą spowodować procedowanie tego dokumentu od nowa. Na to nie ma czasu, gdyż wstępna
procedura trwała 41 i pół miesiąca.

P. Katarzyna Kozieł powiedziała, że jeżeli buduje się budynki do zamieszkania przez ludzi to można
określić ile tych budynków jest i ile tych ludzi planuje się tutaj osiedlić. Jest to na pewno wzrost, skoro
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tzw. "patodeweloperka" wejdzie na teren gminy. Stwierdziła, że na pewno będzie to rodziło koszty
większego zużycia wody, większej produkcji ścieków i są to także koszty dla Gminy.

Wójt odpowiedział, że nie ma pojęcia ile osób się wybuduje na terenie Gminy.

P. Stachowicz odpowiedział, że on posiada takie informacje. Dodał, że jest obecnie ok. 40-50 nowych
budynków, a istniejących działek starczy na około 40 lat. Zapytał w jakim celu dodatkowo trzy razy tyle
działek przeznacza się pod zabudowę?

Wójt odpowiedział pytając, że jeżeli ktoś posiada działkę od 30 czy 50 lat, a może nawet więcej
"z dziada pradziada", to czy Gmina ma mu blokować możliwość wybudowania się przez niego lub jego
dzieci?

Osoba z sali zapytała, czy to jest w porządku, aby blokować komuś działkę?

Przewodnicząca Rady Gminy przerwała, informując, że można umówić się na rozmowę z Wójtem, czy
Radnymi. Następnie udzieliła głosu kolejnej osobie zgłoszonej do udziału w dyskusji.

P. Henryka Ostrowska
Drugą osobą, która zabrała głos w debacie nad raportem była P. Henryka Ostrowska. Rozpoczęła od
wyrażenia obawy na temat dopuszczenia do zabudowy jednorodzinnej w parametrach pozwalających
deweloperom na budowę małych bloków. Stwierdziła, że nowe studium pozwala na zabudowę
z zachowaniem małej ilości zieleni. Poza tym mieszkańcy obawiają się, że budynki znajdujące się na
małej działce w sąsiedztwie wysokiego bloku spowoduje, że ludzie z balkonów bloku będą patrzyli do
okien budynków sąsiadujących z nim. Podkreśliła, że największą obawą dla niej są bloki za płotem.

Następnie P. Ostrowska przeszła do pytań:

Pierwsze: wyraziła zdziwienie, że raport, w którym mówi się, że Gmina zaciągnęła 12. 000.000 zł kredytu
ze spłatą do 2035 roku nie podaje analizy, czy biznesplanuwjaki sposób zostanie on spłacony. Dodała,
że człowiek biorący kredyt robi sobie biznesplan, ustalając: jakie ma dochody, jak będzie spłacał,
z czego będzie spłacał, z czego zrezygnuje na rzecz spłaty. Stwierdziła, że w raporcie jest pięknie
napisane, że 12. 000. 000 zł kredytu zostało zaciągnięte, natomiast nie ma słowa o tym, w jaki sposób
Gmina planuje ten kredyt spłacić. Dodała, że dla niej raport w takiej formie to radosna spowiedź bez
konsekwencji. Zapytała, czy nie powinno się na przyszłość zmienić tej formy, tzn. pogłębić sposób
raportowania działań za rok. Powiedziała, że działanie powinno być w jakiś sposób uzasadnione, ale
również usprawiedliwione i wyjaśnione.

Drugie: P. Ostrowska zapytała o budowę przedszkola w Mesznej, którego koszt wyniósł 13. 000.000 zł
z Rządowego Funduszu Inwestycyjnego i środków własnych. Stwierdziła, że raport nie zawiera danych
o ilości środków własnych włączonych do tego finansowania, ani też uzasadnienia i analizy. Zapytała
skąd wzięła się potrzeba budowy tak dużego przedszkola, zwłaszcza, że naprzeciwko jest już
przedszkole prywatne i angielskie. Dopytała czy jest uzasadnienie i zapotrzebowanie na taką ilość
miejsc dla dzieci.

Trzecie: raport w punkcie 3A mówi o prowadzeniu racjonalnej gospodarki wodnej. P. Ostrowska
stwierdziła, że dla niej jest to niedoprecyzowane hasło, pytając co ono oznacza. Uznała, że to
stwierdzenie nie ma żadnego uzasadnienia i jest przeklejaniem haseł z roku na rok z nadzieją, że nikt
się tym nie zainteresuje, ani nie przeczyta. Dodała, że warto pogłębić pewne stwierdzenia w takim
raporcie w sposób umożliwiający ocenę działalności Gminy.
Dodała, że wynika to z jej niepokoju po wydarzeniach z zeszłego roku związanych ze studium.
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Wójt odpowiedział, że raport jest tworzony w oparciu o ubiegły rok i wytyczne, a do tej pory nikt nie
zgłosił uwag, że czegoś jest za dużo lub za mało. Ponadto Rada Gminy może przyjąć uchwałę wskazującą
elementy obligatoryjne, mające znaleźć się w raporcie. Takiej uchwały póki co nie ma, a jest to już piąty
rok w którym tworzony jest raport.
W kwestii pytań Wójt przekazał głos Pani Skarbnik i przypomniał, że pierwsze z nich dotyczyło
harmonogramu spłat kredytu.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że z chwilą kiedy Rada podejmuje uchwałę o zaciągnięciu kredytu. Gmina
występuje do Regionalnej Izby Obrachunkowej z prośbą o wydanie opinii o możliwości spłaty tego
kredytu, przedstawiając jej jednocześnie harmonogram spłat. Harmonogram spłaty kredytu na
12. 000. 000 zł, który pojawił się w pytaniu, jest w Regionalnej Izbie Obrachunkowej i w Wieloletniej
Prognozie Finansowej. Nie ma tam jednak każdego kredytu osobno. Podane są jedynie spłaty
zaciągniętych już kredytów w poszczególnych latach. Ten konkretny kredyt jest do spłaty od 2024 roku
do 2035 roku. W latach 2024-2029 kwota spłaty wynosi 200.000 zł, w 2030 roku 1.300.000 zł, w latach
2031-2032 po 1. 500. 000 zł, w latach 2033-2034 2. 000. 000 zł, a w roku 2035 2. 500. 000 zł. Spłaty są tak
rozplanowane, gdyż Gmina musi osiągać wskaźniki zgodnie z ustawą o finansach publicznych. W tym
roku pierwsza rata 100.000 zł została już spłacona.
Następnie Pani Skarbnik odniosła się do pytania o przedszkole w Mesznej. Poinformowała, że na temat
jego wielkości wypowie się później Pan Wójt. Natomiast jego budowa kosztowała Gminę
13.774.335,33 zł, z tego dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych wyniosło równe
6. 000.000 zł. Tak więc 7. 774. 335, 33 zł to środki własne. Z tego tytułu w zeszłym roku kredyt został
zaciągnięty zarówno na budowę przedszkola, jak i rozbudowę szkoły w Mesznej.

Następnie Wójt dodał, że jeżeli chodzi o wielkość przedszkola, to bez wątpienia jest ono niezbędne.
Obecnie istnieje 5 oddziałów na 6 możliwych. Mieszkańcy Mesznej wiedzą jakie były warunki
w dotychczasowym przedszkolu. Większość zajęć odbywała się w przyziemiu w warunkach
niekomfortowych. Nie ma więc wątpliwości, że nowe przedszkole jest niezbędne. Od września szósty
oddział może również zostać uruchomiony. Podkreślił, że mieszkańcy Mesznej posiadający dzieci na
pewno nie mają wątpliwości co do słuszności tego obiektu.

W kwestii trzeciego punktu odnośnie racjonalnej gospodarki wodnej. Wójt poprosił Panią kierownik
Sylwię Derecką o kilka stów komentarza.
P. Kierownik Derecka powiedziała, że jeśli chodzi o gospodarkę wodno-ściekową, to przede wszystkim
budowa sieci kanalizacji sanitarnej, która zakończyła się w 2023 roku a dotyczyła dużego projektu
realizowanego od 2017 roku. Umożliwit on odprowadzenie ścieków powstających w gospodarstwach
domowych na oczyszczalnię ścieków w Komorowicach. Dzięki tym działaniom ścieki nie mają szans
w żaden sposób trafić do gruntów, czy wód powierzchniowych i podziemnych.
Gmina zachęca także mieszkańców do korzystania z programu retencjonowania "Moja woda". Każdy
mieszkaniec, który miał możliwość podłączenia się do kanalizacji pozyskał również informację, że
zbiorniki bezodpływowe, które do tej pory funkcjonowały w celu gromadzenia nieczystości ciekłych po
oczyszczeniu można zostawić do retencjonowania deszczówki. To niezwykle ważne w dzisiejszych
czasach, gdy mamy taką sytuację, jaka miała miejsce ostatnio w Bielsku-Białej, gdzie szybki spływ wód
powodował podtopienia. Należy więc retencjonować jak najwięcej wody powierzchniowej.
Jeżeli chodzi o gospodarkę wodną, to na terenie Gminy funkcjonują trzy spółki wodne i tak naprawdę
to one prowadzą działania, a Gmina wspomaga je i wspiera przy każdym zadaniu. W 2023 roku spółka
wodna w Bystrej opracowała projekt budowy zbiornika wody pitnej o pojemności 500 m3 i jeżeli
pozyska się wykonawcę, to przetarg będzie realizowany w tym roku.
Również przy pomocy Gminy spółki budują sieci wodociągowe, które służą mieszkańcom. A więc te
działania są szeroko prowadzone i finansowane również przez Gminę.

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy, mówiąc, że Raport o stanie Gminy jest nowością.
Ustawodawca wykreował go od 2019 roku i w jego tworzeniu istnieje bardzo duża dowolność. Są
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gminy, gdzie jest robiony wyłącznie hasłowo, np. na około 40 stron, z kolei nasz jest bardzo obszerny.
Gmina Wilkowice nie ma uchwały w sprawie szczegółowych wymogów dotyczących jego konstrukcji,
co nie znaczy, że związane z nią uwagi mieszkańców nie będę brane pod uwagę w przyszłości i jeśli
będą jakieś tezy, to trzeba będzie je wytłumaczyć.

P. Emil Mitura

Jako trzeci głos w debacie nad raportem zabrał P. Emil Mitura. Na początku powiedział, że osoby, które
przyszły uczestniczyć w debacie nie są "hejterami". Stwierdził, że tradycyjnie tak nazywano obecne tu
osoby, co marginalizowało ludzi. Podkreślił, że te osoby przyszły na debatę z miłości do tej ziemi. Dodał,
że bliska jest mu przyroda, a w raporcie jest zapis dotyczący ochrony przyrody, ale na nim się kończy.
Zapytał jakie są plany i program wobec ochrony przyrody, bo tu przeprowadziło się i mieszka dużo
ludzi, którzy sobie ją cenią a jeżeli ją stracimy, to stracimy bezpowrotnie.

Wójt, w kontekście pytania P. E. Mitura odpowiedział pytaniem jakie informacje miałyby znaleźć się
w raporcie i jakich informacji żąda P. Mitura?

P. Mitura odpowiedział, że w raporcie znajduje się tylko tajemniczy i lakoniczny zapis, który do niczego
się nie odnosi. Dodał, że był ostatnio na spotkaniu z ministrem w związku z barbarzyńską wycinką
lasów, w którym uczestniczyło mnóstwo przedstawicieli ościennych gmin Bielska-Biatej. Była to przykra
sprawa, że nie było żadnego przedstawiciela z Gminy Wilkowice.

Przewodnicząca Rady Gminy wspomniała, że widziała relację złego spotkania.
P. Stachowicz dodał, że bez żadnych zaproszeń Rada Gminy Kozy podjęła uchwałę w sprawie
ograniczenia wycinki przez Lasy Państwowe, co jego zdaniem jest w rękach władz Gminy Wilkowice.
Wspomniał, że jest to tworzenie jakiejś kultury i nacisku zwracając uwagę na uszanowanie przyrody.
To do nas przyjeżdżają turyści i oglądają wycięte połacie lasów chociażby pod Szyndzielnią a przecież
to jest teren Gminy Wilkowice.

P. Kozieł dodała, że mieszka przy ul. Do Lasku, na końcu której znajduje się tzw. "lasek wilkowicki .
Na jego terenie w przeciągu ostatnich kilku lat zostały drastycznie powycinane drzewa. To, co można
było oglądać, kiedy szło się na spacer było po prostu rzezią drzew. Wie, że była to robota Lasów
Państwowych, natomiast samorząd ma obowiązek ochrony środowiska. Dodała, że wspieranie ochrony
środowiska poprzez wzmacnianie wpływu Gminy na taką instytucję jak Lasy Państwowe jest taką
właśnie formą. Spotkanie z ministrem środowiska powinno być najwyższym priorytetem wszystkich
samorządowców, którzy dbają o przyrodę i o zieleń w Gminie oraz o to żeby mieszkańcy mieli zdrowy
dostęp do natury i do tego, co można utracić bezpowrotnie.

Wójt odpowiedział, że na dzisiejszej sesji będzie podjęta kolejna uchwała dotycząca Programu Ochrony
Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024-2030. Poprzednia, która traci moc w tym roku zawiera
wiele zapisów dotyczących ochrony środowiska. W raporcie rzeczywiście nie jest to mocno
rozbudowane, ale jeśli będzie taka wola, to taki plan może się w nim znaleźć. W kwestii Lasów
Państwowych, Wójt przyznał, że rozmawiał niedawno z leśniczym z Bystrej. Lasy nie działają w próżni
i mają plan gospodarki leśnej, który jest przygotowany na kilka lat do przodu. Dodał, że nie wie, co
mogłaby zrobić Gmina żeby zablokować wycinkę drzew z danego terenu.

P. Kozieł odpowiedziała, że nad tym teraz odbywa się dyskusja, żeby w tym planie uwzględnić głos
społeczny, czyli głos samorządowy i głos ludzi. W tej chwili Lasy Państwowe sobie arbitralnie ustalają
gospodarkę leśną.

Wójt odpowiedział, że władze Gminy nie są w ogóle stroną w tej dyskusji.
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P. Kozieł odpowiedziała, że chciałaby, aby Gmina w imieniu mieszkańców, którzy wybierają jej władze,
walczyła o to żeby głos społeczny i głos samorządowca byt uwzględniony. Rozgrywa się o to gra
w ministerstwie, bo jest tworzona ustawa i za chwilę będzie za późno. Poprosiła, aby samorząd o to
walczył.

P. Rojewska dodała, że za chwilę odbędzie się kolejne spotkanie, dlatego zachęca, aby ktoś z radnych
Gminy Wilkowice na nim był.

Wójt odpowiedział, że nie będzie wypowiadał się za Radę, ale on sam chętnie pojawi się na takim
spotkaniu. Dodał, że wiedział o poprzednim spotkaniu, ale nikt nie zapraszał przedstawicieli Gminy
Wilkowice. Zaznaczył, że chętnie pojedzie na takie spotkanie.

P. Stachowicz zaproponował, aby władze Gminy podjęły uchwałę wzywającą Lasy Państwowe
do uszanowania przyrody. Przypomniał, że Gmina ma dwa parki krajobrazowe na swoim terenie i nie
widzi przeszkód, aby taką uchwałę podjąć. Stwierdził, że byłby to głos, po którym radni byliby
zapraszani na ww. spotkania. Gdy 2 lata temu 7 września w ramach informacji publicznej otrzymał
zestawienie, z którego wynikało, że Wójt wydał zgodę na wycinkę ponad 700 drzew na terenie Gminy,
zapytał go o to na zebraniu wiejskim. Otrzymał odpowiedź, że na pewno było ich ponad 1000 i zostało
to zaprotokołowane. P. Stachowicz dodał, że jeżeli nadal ma być takie podejście do przyrody w naszym
miejscu zamieszkania, to nie wie o czym rozmawiamy i zapytał, jaka jest nasza przyszłość.

Wójt odpowiedział, że on też podpisał już kilka zgód na wycinkę drzew. Uważa, że zrobił to w sposób
racjonalny, w miejscach, gdzie istniało zagrożenie, że drzewo zwali się z powodu zgnitych korzeni lub
uszkodzeń mechanicznych, albo ewidentnie zagrażało ruchowi publicznemu, czy ruchowi ulicznemu.
l w takich sytuacjach wydawane są zgody na wycinkę.

P. Stachowicz powiedział, że jest to oczywiste.

P. Mitura zabrał głos, podając przykład jednego miejsca w Wilkowicach przy ulicy Wyzwolenia, jednak
nie pamięta, pod jakim numerem. Jest tam działka i w zasadzie boisko, a koło niego budynek. Za tym
budynkiem bez powodu zostały wyrżnięte wszystkie drzewa. Nie został podany żaden powód takiej
decyzji.

P. Kierownik Derecka powiedziała, że Pan Wójt wydaje decyzje zezwalające na wycinki drzew wtedy,
kiedy one są potrzebne. Jednak to mieszkańcy przychodzą ze zgłoszeniami wycinki drzew i nie ma
podstaw do odmowy jeżeli według miejscowego planu zagospodarowania teren jest przeznaczony pod
budownictwo. Można odmówić wycinki drzew, jeśli np. w miejscowym planie zagospodarowania teren
jest ustanowiony jako ochronny. Podkreśliła, że to mieszkańcy przychodzą ze zgłoszeniami wycinki
drzew.

P. Kozieł zapytała czy jest tak na terenie prywatnym?
P. Kierownik Derecka opowiedziała, że cały czas jest mowa o terenach prywatnych. Było 600 drzew,
które na takich terenach zostały ścięte.

P. Ostrowska dodała, że trzeba rozróżnić tą sprawę na dwa tematy. Jeden temat dotyczy tego, co jest
racjonalne, co trzeba robić i nie ma na to wpływu, a czasem też nie można go mieć. Natomiast jest
drugi temat, bardzo poważny, dotyczący ochrony przyrody na terenie naszej Gminy i rozpoczęcia walki
z Lasami Państwowymi po to żebyśmy nie byli nieważnymi, nieistotnymi elementami w polityce
uzyskiwania pieniędzy naszym kosztem.

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała, że całkowicie zgadza się z P. Ostrowską i jest za tym, aby
współpracować z różnymi organizacjami. Dodała, że widziała relację ze spotkania z ministrem

str. 14



środowiska i też poczuła się urażona, że jako Przewodnicząca Rady nic o tym nie wiedziała. Uważa, że
inicjatywa ruchu "Las Wokół Miast" jest naprawdę bardzo cenna. Wszyscy walczymy o dobro naszej
małej ojczyzny i mieszkańcy też zwracają uwagę na pewne rzeczy. Przecież trwają rozmowy
z nadleśnictwami. Na posiedzeniu Komisji ochrony środowiska przyjechali przedstawiciele z Parków
Krajobrazowych wraz z Panią Dyrektor Anną Pompą.
Mieszkańcy uczulają samorząd na to, że ochronę przyrody powinno się bardzo akcentować i jej
zdaniem jest to dobry kierunek, dlatego wszyscy będą szukać wspólnego mianownika. Natomiast jest
dużo gmin, które ostro weszły właśnie w tę współpracę. Jednakże Gmina Wilkowice nie dostała
zaproszenia na spotkanie w nadleśnictwie.

P. Kozieł zaznaczyła, że brak zaproszenia mógł wynikać z tego, że spotkanie zostało bardzo szybko
zorganizowane. Natomiast chciałaby, żeby władze Gminy były zainteresowane kontaktem z organizacją
"Las Wokół Miast", poza tym z organizacjami działającymi na terenie naszej Gminy, jak Pracownia na
Rzecz Wszystkich Istot, czy Gaja. Są to ogólnopolskie pracownie, które mają różne opracowania i służą
radą. Poza tym są też wytyczne Polskiej Akademii Nauk, które można sobie otworzyć i przeczytać
o kwestiach dotyczących np. ochrony przed gatunkami inwazyjnymi roślin, rozpowszechniającymi się
u nas w Gminie, takimi jak rdestowiec w okolicach rzek, czy jemioła atakująca kilkusetletnie drzewa.
Jest to kwestia walki o naszą rodzimą przyrodę, która służy naszemu zdrowiu i ma warunki
ekosystemowe. Są one cenione jako coś ważnego i dla mieszkańców i dla turystów, którzy przybywają
na ten teren. Jeśli to stracimy, to już bezpowrotnie. Poprosiła, aby władze Gminy uczestniczyły
w działaniach na rzecz ochrony przyrody. Jeśli są osoby zainteresowane to służy kontaktem
z organizacjami ekologicznymi.

P. Mitura dodał, że chciałby być dobrze zrozumiany, bo nie ma nic przeciwko temu, aby gospodarka
leśna trwała, ale nie w sposób barbarzyński.

Radny Paweł Handzlik dodał uwagę w odniesieniu do propozycji mieszkańców. Poinformował, że już
od dłuższego czasu w Gminnym Ośrodku Kultury "Promyk" odbywają się spotkania organizacji
pozarządowych. Mimo, że zapraszane były wszystkie organizacje, to pojawiają się niestety tylko dwie
lub trzy. Natomiast zaproszenia są już wystosowywane przynajmniej od 2020 roku. Spotykają się tam
głównie organizacje będące w jakiś sposób związane z kulturą. Być może warto sporządzić jakiś plan,
albo ustalić takie spotkania dla organizacji sensu stricte zajmujących się tylko i wyłącznie ochroną
środowiska. Radny dodał, że bardzo prosi o odpowiadanie na takie zaproszenia, bo "Promyk" wysłał je
do ponad 20 organizacji na terenie Gminy, a uczestniczą w nich tak naprawdę trzy lub cztery z nich.

P. Kozieł odpowiedziała, że wie o tych spotkaniach natomiast były to spotkania stricte kulturalne.

Radny Paweł Handzlik odpowiedział, że nie mówi o programie, a o organizowanych co miesiąc
spotkaniach organizacji pozarządowych nie tylko w zakresie kultury. Jednak tak się akurat złożyło, że
one w zakresie kultury się zamykają, ponieważ tylko takie organizacje w nich uczestniczą. Natomiast
zaproszenie zostało wystosowane jeszcze w 2020 roku do wszystkich organizacji, chyba, że któraś nie
istniała jeszcze w tamtym czasie.

P. Kozieł odpowiedziała, że może zostało to źle rozreklamowane, w związku z czym informacja nie
dociera.

Radny Paweł Handzlik odpowiedział, że może tak być, dlatego proponuje zorganizować tego typu
spotkania sensu stricte zawężone do kwestii środowiskowych.

Przewodnicząca dodała, że to wszystko jest do dopracowania, bo przecież Klub Gaja, który też
funkcjonuje na terenie Gminy organizuje Ekofestiwat we współpracy z GOK "Promyk". Wszystko można
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usprawnić i jej samej marzy się współpraca z Pracownią na Rzecz Wszystkich Istot w ramach Sieci Życia.
Jest to pomysł, który można rozwijać.

P. Bożena Pala
Czwartą osobą, która zabrała głos w debacie nad raportem była P. Bożena Pala. Rozpoczęła od
informacji, że miała pytanie w sprawie studium. Dodała, że jest właścicielką ziemi spornych i chciała
zadać pytanie jak będzie rozwiązana sprawa przekształcenia tych działek, ale Pan Wójt już powiedział,
że to jest sprawa kilku tygodni, a zebranie wiejskie będzie we wrześniu.

Wójt odpowiedział, że dopóki nie otrzyma spisanych uwag, to rozmowa będzie cały czas dotyczyła tego
samego.

P. Pala poinformowała, że przyszła na debatę żeby bronić ziem, które jej dziadkowie kupili za ciężką
pracę i ciężkie pieniądze. Jej dziadkowie pracowali na tych terenach przez wiele lat, a ona także im
pomagała. Nie może sobie wyobrazić i nie życzy sobie tego, aby ziemie zdobyte ciężką pracą zostały
przekształcone w park. Dodała, że jeżeli jej dzieci i wnuki chciałyby tam wybudować dom, a Gmina
podejmie taką decyzję, to nie będzie już odwrotu i nie będą mieć możliwości budowy.

Przewodnicząca podkreśliła, że to właśnie był drugi punkt widzenia.

P. Natalia Rojewska
Piątą osobą, która zabrała głos w debacie nad raportem była P. Natalia Rojewska. Na wstępie
poinformowała, że nawiąże do finansów. Następnie przeszła do pytań:

Pierwsze: poprosiła Pana Wójta o uzasadnienie tak gigantycznych wzrostów wynagrodzeń dla
Sekretarza, Skarbnika oraz Wicewójta, które miały miejsce w poprzednim roku.

Drugie: zapytała, czy wynagrodzenie 18. 600 zł brutto to jest prawda?
Wójt odpowiedział, że to nie on przyznawał to wynagrodzenie, a jego poprzednik po zmianie ustawy.
Zaznaczył, że kiedy on obejmował stanowisko zastępcy wójta, pierwszą pensję otrzymał mniejszą niż
jako szeregowy pracownik o około 300 lub 400 zł. Gdy zmieniła się ustawa, poprzedni Wójt stwierdził,
że takie pensje będą zasadne.

P. Rojewska zapytała czy nie dostanie uzasadnienia takiej decyzji.
Wójt odpowiedział, że to jest uzasadnienie. Te pensje mieścity się w widełkach ustawowych, jakie
funkcjonariusze publiczni mogą uzyskać na danych stanowiskach.

P. Rojewska odpowiedziała, że nie kwestionuje kwalifikacji Pani Sekretarz, Skarbnika oraz Wicewójta,
ale chce uzasadnić, że takie wynagrodzenie w innych firmach dostają pracownicy z naprawdę bardzo
dużymi kwalifikacjami, takimi, jak np. uprawnienia biegłego rewidenta, radców prawnych czy
doradców podatkowych. Na tym poziomie, aby dostać takie wynagrodzenia, trzeba mieć naprawdę
ogromną wiedzę. P. Rojewska podkreśliła, że nie kwestionuje tej wiedzy, ale zarówno ona jak i inni
mieszkańcy czują, że coś jest nie tak.

Następnie P. Rojewska zapytała ile Gmina zapłaciła za raporty, ekspertyzy i opinie. Powiedziała, że
zadaje to pytanie dlatego, żeby wykazać, że gdyby pracownicy mieli te kwalifikacje, to nie trzeba byłoby
wynajmować firm z zewnątrz i ponosić opłat za te opracowania, opinie i ekspertyzy. Zapytała także czy
Wójt planuje rekrutować specjalistów z dużymi uprawnieniami w celu redukcji innych etatów?.
Wójt odpowiedział, że o wynagrodzeniach nie ma nic więcej do powiedzenia. Przypomniał, że ustawa
się zmieniła i poprzedni Wójt stwierdził, że na takie wynagrodzenia mogą liczyć pracownicy, co mieści
się w widełkach ustawowych. Podkreślił, że jako zastępca wójta za pierwszy miesiąc pracy i kilka
kolejnych dostał niższą pensję niż szeregowy pracownik. Poinformował, że nie wie ile Gmina zapłaciła

str. 16



za opinie, raporty i ekspertyzy, gdyż należy to przeanalizować i możemy odpowiedzieć na ten temat
pisemnie. Dopytał o jakie konkretnie lata chodzi?

P. Rojewska odpowiedziała, że wystarczą dane za rok 2023.

Wójt odniósł się do kwestii redukcji etatów. Podkreślił, że pracownicy Urzędu Gminy zajmują się
różnymi tematami, a w ostatnich latach ilość zadań, które zostały zrzucone na samorząd jest
kilkukrotnie większa niż do tej pory. Przypomniał, że pracuje w urzędzie już siedemnasty rok. Tej pracy
jest zdecydowanie więcej. Z każdej strony robione są nowe sprawozdania, pojawiają się nowe rejestry
i ktoś te zadania musi wykonywać, więc w tej chwili nie widać żeby jakiś etat był zbędny. Dodał, że
jeżeli podejmie decyzję, że w którymś miejscu można jakąś pracę z sobą skumulować i przerzucić na
jedną osobę, to wtedy będzie się zastanawiał czy dokonać takiej redukcji.

P. Rojewska zapytała czy wicewójt już jest wybrany, w jaki sposób, czy był konkurs, jakie ma
kwalifikacje, ile będzie zarabiać? Mieszkańcy o tym nic nie wiedzą.
Wójt odpowiedział, że zastępca został wybrany. Jego wybór jest wyłącznie w kompetencji wójta. Nie
odbył się konkurs na to stanowisko, gdyż ustawa mówi wprost, że Wójt sam wybiera swojego zastępcę.
Ta osoba przyjdzie do pracy l września. Dodał, że nie może powiedzieć, kim jest ta osoba, bo takg ma
z nią umowę. Na razie nie wiadomo też jaką dostanie pensję. Na pewno jest to osoba kompetentna,
która zna się na pracy samorządu, na pozyskiwaniu środków unijnych, na realizacji inwestycji i wielu
innych sprawach.

Przewodnicząca Rady Gminy zasugerowała mieszkance, że może umówić się na rozmowę z Wójtem,
bo jest to sprawa dotycząca już roku 2024 i nie dotyczy Raportu o stanie Gminy za rok poprzedni.

Następnie P. Rojewska zwróciła się do Przewodniczącej, z krótkim pytaniem dotyczącym pisma, które
otrzymała. Poinformowała, że prosiła o odpowiedź na pytania, a Pani Przewodnicząca odpisała jej, że
konieczne jest opracowanie opinii przez radcę prawnego. Zaznaczyła jednak, że nie chce opinii, a
odpowiedzi na pismo.
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że taka jest procedura.

P. Rojewska odpowiedziała pytaniem, czy to radca prawny ustala wysokość opłaty za śmieci?

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że u nas jest szczególna Gmina, która wybierała Wójta nie przy
urnach, nie przez mieszkańców, ale przez radnych. Zwróciła się do mieszkańców z informacją, że piszą
pisma do Rady a nie do organu wykonawczego. Organy te zajmują się innymi rzeczami i mają inne
możliwości prawne. Zaznaczyła, że Rada jest ciałem kolegialnym, w związku z czym Przewodnicząca
musi wszystko skonsultować z radą. Rada pracuje podczas obrad sesyjnych. Najpierw prace
rozpoczynają się na komisjach, l tak odpowiednio pismo trafia do Komisji skarg, wniosków i petycji, bez
względu na to, czy jest to prośba o opinię, informację publiczną, czy zapytanie. Wszystko to należy
sprawdzić, przez co proces udzielenia odpowiedzi się wydłuża.
Jeżeli Wójt ma jakieś wątpliwości, a nie ma szerokiej wiedzy, to prosi swoich współpracowników, którzy
przygotowują mu odpowiedzi na pisma. Z kolei Rada musi zbierać się na posiedzeniach komisji, później
ewentualnie procedować takie pismo na sesji.
Przewodnicząca zapewniła P. Rojewską, że otrzyma odpowiedź na swoje pismo. Dodała, że niestety
takie jest prawo i ta procedura jest bardzo skomplikowana, przez co wszystko się wydłuża.

Pan Radny Dariusz Kanik dodał, zwracając się do mieszkańców, że muszą kierować swoje wnioski
bezpośrednio do Wójta, jeżeli o coś wnioskują. Jeżeli natomiast wnioski kierowane są do Rady Gminy
Wilkowice, to Rada musi odpowiedzieć.

P. Rojewska odpowiedziała, że odpadami nie zajmuje się Wójt.
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Pan Radny Dariusz Kanik odpowiedział, że właśnie Wójt.
Radna B. Maślanka dodała, że to Wójt jest organem wykonawczym. Należy rozgraniczyć organ
wykonawczy od uchwałodawczego.

Wójt odpowiedział, że to jest tak, jak ze studium. Dodał, że to on opracowuje studium, przygotowuje
do niego wsad w danej procedurze, ale na samym końcu głosuje nad tym rada. Trudno powiedzieć czyj
ten dokument jest bardziej - czy Urzędu, czy Wójta, czy Rady. W przypadku wielu dokumentów jest
taka sama procedura. Urząd opracowuje dany element, pracuje nad tym przy użyciu pracowników
danych referatów, ale na końcu decyduje Rada i zgadza się na pewne zasady lub nie.

Przewodnicząca zapytała Panią Sekretarz, czy chciała dodać coś w temacie procedury.

Pani Sekretarz odpowiedziała, że jej zdaniem wszystko zostało już powiedziane. Powiedziała
mieszkańcom, że muszą przyjrzeć się, który organ odpowiada za który temat. Jeżeli mieszkańcy
występują kolegialnie do Wójta i do Rady, kierując bezpośrednio zapytanie w sprawie uchwały, to radca
prawny, który analizuje pisma stwierdza, że jest to pismo skierowane do Rady. Jeżeli pojawiają się
pytania stricte o jakąś metodologię, wyliczenia, itd. to jest pytanie do organu wykonawczego.
Natomiast trzeba sprecyzować do kogo się występuje, bo łączenie dwóch organów w jednym piśmie
jest pewną nieprawidłowością.

Przewodnicząca Rady dodała, że wydłuża to również cały proces.

Wójt powiedział, że Rada nie spotyka się codziennie, tylko musi ustalić datę posiedzenia.

Pani Sekretarz dodała, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Rada powinna spotkać się co
najmniej raz na kwartał. Rada Gminy Wilkowice spotyka się zazwyczaj raz w miesiącu, a czasem
częściej. Zapewniła, że robione jest wszystko, aby przyspieszyć procedurę, natomiast przepisy są
przepisami.

Radny Piotr Wałeczek dodał, że zapytania skierowane do niewłaściwego organu o informację publiczną
powodują, że organ, który nie posiada takich informacji, nie może ich udostępnić. W tym momencie
musi stwierdzić, że nie posiada takich informacji i że jest niewłaściwy, jeżeli idzie o zapytanie. Dlatego
też właściwe kierowanie pytań jest kluczowe do uzyskania odpowiedzi.

P. Rojewska zwróciła się do Wójta, Przewodniczącej i Radnych w imieniu mieszkańców o obniżenie
kosztów za wywóz śmieci, podkreślając, że jest dużo za drogo. Dodała, że w zeszłym roku trzeba było
płacić 10,50 zł, a w tym roku 13 zł. Następnie poprosiła o rozpatrzenie tej sprawy.

Przewodnicząca podziękowała za zabranie głosu i wezwała do debaty ostatniego uczestnika.

P. Marcin Piprek
Jako szósty głos w debacie nad raportem zabrał P. Marcin Piprek. Poinformował, że chciał tylko wyrazić
zaniepokojenie mieszkańców ulicy Długiej i Słonecznej w sprawie ich remontu. Te ulice nie mają
uregulowanego statusu prawnego i nie wiadomo, czy jest to droga prywatna, czy droga gminna. Dodał,
że podczas opadów deszczu woda z lasu wdziera się do mieszkańców ulicy Słonecznej. Cały czas
wysypywane jest tam kruszywo, które pod wpływem wody nie ma żadnego odpływu. Przez to cały czas
jest zsypywane, a woda zlewa się na działki na ulicy Słonecznej.
Następnie zapytał, czy planowany jest remont ulicy Słonecznej i czy będzie jakaś informacja na ten
temat?

Przewodnicząca podziękowała za głos. Dodała, że nie jest to temat debaty nad Raportem o stanie
Gminy Wilkowice, niemniej sama uczestniczyła w wizji lokalnej. Była na ulicy Długiej i Słonecznej,
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zgłosiła tę sprawę do Referatu Służb Technicznych, sprawa jest znana, ma być nowy asfalt, ale to jest
kwestia interpelacji, pewnego zażalenia. Przewodnicząca podziękowała za przekazanie informacji,
zapewniając, że sprawa ulicy Długiej i Słonecznej w sołectwie Bystra będzie cały czas monitorowana.

P. Bogdan Zahajkiewicz
Jako siódmy głos w debacie nad raportem zabrał P. Bogdan Zahajkiewicz w sprawie ul. Długiej. Na
początku powiedział, że przez 49 lat walczył o to żeby droga mogła być wyremontowana i żeby zrobić
ujęcie wód opadowych, a także ścieków. Tego ujęcia nie ma, a gospodarka wodna jest zaburzona.
W sytuacji wobec wycinki lasów, gdy całość wody w górnej części stoku spływa, pierwsze uderzenie
kierowane jest na ulicę Długą. Dopiero za nią dostają wszystkie inne, które są już uregulowane.
P. Zahajkiewicz dodał, że to jest jedyna droga nieuregulowana i nie ma pretensji o to, że do dzisiaj nie
zostało to zrobione, ale o to, że dopiero dwa dni temu się o tym dowiedział. Dodał, że jego zdaniem
interesem zarówno władz Gminy, jak i mieszkańców ulicy jest to, aby ta ulica była obsługiwana, bo leży
na terenie Gminy, l takie stosunki prawne w których nie ma właściciela są co najmniej dwuznaczne,
a więc jest pytanie o rolę Urzędu Gminy, o to, aby uregulować stan prawny wszystkich dróg i ulic na
terenie Gminy, w których nie ma uregulowanego stosunku prawnego. Idzie też i o to, że jeżeli będą
właściciele prywatni, to oni mają również obowiązki wobec Gminy, jak na przykład sprzątanie swojej
posesji, czy podłączanie do kanalizacji. Jego zdaniem, podstawowym zadaniem Gminy Jest to, aby
w imieniu mieszkańców uregulować stan prawny właśnie takich ulic jak Długa.

Przewodnicząca Rady podziękowała za zabranie głosu. Podkreśliła, że nie był to temat debaty nad
raportem, niemniej ceni czas i zaangażowanie rozmówcy oraz to, że zaprezentował swoją opinię,
a sprawa zostanie przekazana.

Wójt dodał, że w minionych 5, czy 6 latach uregulowanych zostało mnóstwo dróg na terenie Gminy.
Następnie przypomniał o obecności geodety Pana Jacka Lupy na sesji. Podkreślił, że on zna ten temat
najlepiej i sam wie w ilu sprawach brał udział, ile spraw się toczy, w ilu jest oczekiwanie na zasiedzenie
i też ile to kosztuje. Każde takie przejęcie drogi wiąże się z finansami. Zaprosił Pana Zahajkiewicza do
urzędu na spotkanie, aby porozmawiać na dokumentach na żywo i aby zobaczyć, co da się w tym
temacie zrobić.

P. Zahajkiewicz odpowiedział, że w takim razie się umówi.

P. Rojewska zapytała jaki odcinek ulicy Kościelnej będzie rozbudowywany w Bystrej, bo dziś Wójt
mówił o tym w raporcie?

Wójt odpowiedział, że na sali obecna jest Pani Beata Łaciak, kierownik inwestycji, która przekaże
informacje w tej sprawie.

Pani Beata Łaciak odpowiedziała, że rozbudowywany będzie odcinek ulicy Kościelnej od skrzyżowania
z ulicą Klimczoka do ulicy Pogodnej. Dodatkowo będzie budowany łącznik między ulicą Kościelną,
a ulicą Skośną.

Przewodnicząca podziękowała za zabranie głosu i poprosiła Pana Zahajkiewicza o powtórzenie danych
na potrzeby protokołu, gdyż nie był on zapisany do debaty, a wszystko jest archiwizowane.
Podkreśliła, że to jest ta informacja zwrotna od mieszkańców, która jest archiwizowana, nagrywana
i protokołowana. Następnie upewniła się, czy wyczerpano już wszystkie zgłoszenia.

P. Kozieł zapytała o ulicę Do Lasku i strategię "Zaprojektuj i wybuduj". Zaznaczyła, że mieszka na tej
ulicy i jest ona dosyć wąska. Dopytała czy były jakieś konsultacje w jej sprawie?
Wójt odpowiedział, że zaprasza mieszkankę do urzędu, aby omówić ten temat.
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Pan Zahajkiewicz zapytał, czy można uściślić termin spotkania z Wójtem.

Wójt odpowiedział, że gdy skończy się jakaś część tego spotkania, to chętnie się umówi. A jeżeli Pan
Zahajkiewicz zadzwoni do Urzędu Gminy, to pani Sekretarka umówi Pana na spotkanie.

Przewodnicząca podziękowała uczestnikom debaty za zaangażowanie, udział, zaprezentowanie swoich
opinii i poglądów. Przypomniała, że jest to informacja zwrotna dla władz Gminy. Podziękowała także
za spełnienie wszystkich wymogów debaty oraz sprawne i kulturalne uczestnictwo. Podziękowała także
Radnym za eleganckie przejście przez ten punkt sesji. Następnie zachęciła do współpracy i podkreśliła,
że Radni są po to, aby kontaktować się z mieszkańcami, a organ wykonawczy musi współpracować ze
swoimi mieszkańcami, bo nie ma innej możliwości.

Pani Ostrowska zabrała glos, mówiąc, że byłoby bardzo miło, gdyby radni odpowiadali na maile
mieszkańców. Pani Przewodnicząca była wiodąca, jeśli chodzi o odpowiadanie. Natomiast radni
generalnie nie odpowiadają na maile i uważa, że powinno się to zmienić dla obopólnego dobra, dla
wspólnego dobra.

Przewodnicząca zamknęła debatę nad raportem.

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Wilkowice za rok 2023.

Głosowano w s rawie:

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Wilkowice za rok 2023.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr IY/17/2024.

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę techniczną.
Po zakończeniu przerwy obrady kontynuowano.

10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy
Wilkowice za 2023 r.

a) omówienie przez Wójta sprawozdań: finansowego, z wykonania budżetu za 2023 r. oraz
informacji o stanie mienia komunalnego,

Wójt rozpoczął przedstawianie w/w sprawozdań.
Z uwagi na problemy techniczne Przewodnicząca zarządziła przerwę techniczną. Z uwagi na
przedłużające się problemy techniczne Przewodnicząca zaproponowała przeniesienie obrad do
siedziby Urzędu Gminy w Wilkowicach, poddając pod głosowanie wniosek w tej sprawie.
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Głosowano wniosek w s rawie:

przeniesienia obrad sesji Rady Gminy Wilkowice w dniu 26 czerwca br do Urzędu Gminy
w Wilkowicach z uwagi na problemy techniczne.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Posiedzenie Rady Gminy w Urzędzie Gminy w Wilkowicach.
Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie technicznej. Wyraziła nadzieję, że techniczne problemy
już za nami. Dodała, że była to przerwa techniczna, logistyczna i organizacyjna.

Wójt ponownie przystąpił do przedstawia sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r.

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok zostało sporządzone zgodnie z ustawą o finansach
publicznych, przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej z zachowaniem obowiązującego terminu,
celem zaopiniowania oraz przekazania do wiadomości Przewodniczącej Rady oraz Radnym Gminy
Wilkowice. Zawiera ono dane wynikające ze sporządzonych sprawozdań finansowych w zakresie
wykonania planu dochodów, planu wydatków, planu przychodów i planu rozchodów.
Przedstawia ono również realizację planu dochodów i wydatków zadań realizowanych w ramach
dotacji, na zadania własne i zlecone, na podstawie porozumień z innymi jednostkami samorządu
terytorialnego (Urząd Marszałkowski, Starostwo Powiatowe), obrazuje wysokość udzielonych dotacji
jednostkom sektora finansów publicznych i spoza sektora finansów publicznych. Sprawozdanie zawiera
również kwoty dochodów i wydatków zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących
z budżetu Unii Europejskiej, z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19, z Funduszu Pomocy, z Rządowego
Funduszu Inwestycji Lokalnych, z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych,
finansowanie zadań realizowanych w ramach programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii,
wydatkowanie środków na realizację zadań związanych z utrzymaniem czystości i porządku w gminie,
wydatkowanie środków na realizację zadań wynikających z ustawy o publicznym transporcie
drogowym, realizacja dochodów i wydatków związanych z gromadzeniem środków z opłat i kar za
korzystanie ze środowiska oraz zadań wykonywanych przez jednostki pomocnicze (sołectwa) w ramach
środków jakie otrzymały do wykorzystania w 2023 roku.
Sprawozdanie sporządzone jest w układzie - plan pierwotny, plan po zmianach i faktyczne wykonanie,
w szczególności uchwalonej przez Radę Gminy Wilkowice.
Sprawozdanie zawiera również część opisową.

Plan dochodów, który po zmianach wynosił 90. 644. 149, 89 złotych wykonano w kwocie 85. 336. 479, 17
złotych, co dało wskaźnik na poziomie 94, 14%. Wpływ na tak dobre wykonanie dochodów miała dobra
ściągalność podatków i opłat lokalnych oraz przekazanie należnych gminie dochodów z budżetu
Państwa. Obserwuje się tendencję wzrostu dochodów z podatków i opłat lokalnych, co wskazuje na
wpływy z nowo wybudowanych budynków jednorodzinnych oraz przedsiębiorstw, które prowadzą
działalność w terenach przemysłowych znajdujących się na terenie Gminy Wilkowice.
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Plan wydatków po zmianach, wprowadzonych zarządzeniami Wójta i uchwałami Rady Gminy, wynosił
113.862.795,35 złotych i został zrealizowany w kwocie 107.294.023,80 złote, co dało wskaźnik realizacji
na poziomie 94,23% z czego:
wydatki bieżące - na planowane 77. 697. 327, 38 złotych wydatkowano 74. 937. 679, 85 złotych (96, 45%)
natomiast wydatki o charakterze majątkowym na planowane 36. 165.467,97 złote przeznaczono
32. 356. 343, 95 złote (89, 47%).

Niepełny wskaźnik wykonania wydatków bieżących świadczy o wprowadzonych maksymalnych
oszczędnościach przy wydatkowaniu środków natomiast wskaźnik wykonania wydatków
inwestycyjnych wynika z przeprowadzonych procedur przetargowych, jak również z faktu, że niektóre
płatności przesunęły się na 2024 rok.
Kontynuowano prace związane z budową sieci kanalizacyjnej, budową sięgaczy i ich wykupem od
prywatnych inwestorów.
Zakończono realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie
Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji", określone umową z Narodowym
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie o dofinansowanie Projektu
z budżetu Unii Europejskiej.

Oprócz zadań w zakresie rozbudowy sieci kanalizacyjnej na terenie gminy, do ważniejszych inwestycji
realizowanych w 2023 roku należy zaliczyć:

l. Rozbudowę Szkoły w Mesznej.
2. Budowę Przedszkola Publicznego w Mesznej.
3. Przebudowę ul. Prostej w Wilkowicach.
4. Przebudowę ul. Ornej i ul. Wiśniowej w Bystrej.
5. Budowę łącznika pomiędzy drogą powiatową ul. Juliana Fałata i drogą gminną ul. Klimczoka

w Bystrej wraz z budową mostu na potoku Białka
6. Rozbudowę i przebudowę budynku "Dom Strażaka" w Bystrej.
7. Rewitalizację przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej.
8. Budowę ogólnodostępnego placu zabaw w Bystrej Południowej.
9. Budowę terenowej trasy rowerowej "Kubuś" typu singletrack wraz ze stojakiem na rowery.

Gmina udzieliła Województwu Śląskiemu w Katowicach pomocy finansowej w wysokości 178.350,00
zł na opracowanie projektu na zadanie realizowane na podstawie porozumienia pn. "Budowa chodnika
wzdłuż ul. Żywieckiej w Wilkowicach". Zabezpieczyła również środki w wysokości 15. 000, 00 złotych,
które przekazała Komendzie Wojewódzkiej Policji w Katowicach w postaci dotacji celowej na pokrycie
wydatków inwestycyjnych związanych z zakupem radiowozu dla Wydziału Ruchu Drogowego Komendy
Miejskiej Policji w Bielsku-Białej. Udzielono dotacji dla OSP Bystra na dofinansowanie zakupu pojazdu
specjalnego czterokołowego typu QUAD oraz na dofinansowanie inwestycji i zakupów inwestycyjnych.
Udzielono dotacji Szpitalowi Pediatrycznemu w Bielsku-Białej na zakup specjalistycznego sprzętu
medycznego w wysokości 10.000,00 zł.
Należy podkreślić, że wszystkie ujęte w planach wydatków inwestycyjnych zadania zostały
zrealizowane, bądź byty w trakcie realizacji.
Z utworzonej rezerwy celowej na dofinansowanie zadań o charakterze inwestycyjnym, uruchomiona
została kwota 354. 020, 00 złotych.

Realizacja budżetu spowodowała, że na 31. 12. 2023 roku, wystąpił deficyt w kwocie
21. 957. 544, 63 złote.

Gmina w okresie sprawozdawczym nie udzieliła żadnych poręczeń i gwarancji.
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W okresie od 01.01 do 31.12.2023 r. zaciągnięto w WFOŚ i GW w Katowicach pożyczkę w wysokości
105.597,67 złotych oraz kredyt w banku w wysokości 13. 200.000,00 złotych. Spłacono 3.055. 110,00
złotych zobowiązań wynikających z zaciągniętych w latach poprzednich rat pożyczek i kredytów.
Wydatki związane z obsługą długu publicznego wyniosły 2.015.414,72 złotych.

Stan zadłużenia gminy Wilkowice na dzień 31. 12.2023 roku wynosił 35.109.383,56 złote.

Gmina nie posiada zobowiązań dtugoterminowych z tytułu dostaw towarów i usług, nie wystąpiły
zobowiązania wymagalne.

Gmina wykazuje płynność finansową i w każdym roku, w którym przypadają do sptaty raty kredytów
i pożyczek, wskaźnik określony art. 243 ustawy o finansach publicznych (t. j. Dz. U. z 2023 roku póz. 1270
z późn. zm. ) zostaje zachowany.

Mienie komunalne

Sprawozdanie z wykonania budżetu zawiera również informację o stanie mienia komunalnego Gminy
Wilkowice. Przedstawia ono stan majątkowy Gminy wszystkich nieruchomości i ruchomości, zmiany
jakie wystąpiły na przestrzeni 2023 roku (darowizny, zasiedzenia, decyzje Wojewody, sprzedaż,
nabycie). Informacja przedstawia ponadto wartość ewidencyjną budynków gminnych, budowli, stan
ruchomego majątku trwałego. Zawiera również elementy finansowego majątku trwałego, jak również
korzyści, jakie z tego majątku pozyskaliśmy czyli: ile gmina dzierżawi gruntów, jakie obiekty zostały
przekazane w trwały zarząd, które z nich są w użytkowaniu.
Ww. informacja zawiera również informacje na temat posiadanych akcji i udziałów w spółkach oraz
jakie gmina w 2023 r. pozyskała dochody z majątku gminy.
Ogólna wartość majątku gminy wyniosła 259. 490. 862, 54 zł, dochody ze sprzedaży gruntów w roku
2023 wyniosły 125. 908, 80 zł natomiast pozostałe dochody z majątku wynosiły łącznie 777. 380, 73 zł
w tym: z wynajmu i dzierżawy 591. 173, 19 zł, ze sprzedaży 497, 60 zł, z użytkowania wieczystego
i trwałego zarządu 56. 620, 93 zł, z przekształcenia prawa użytkowania wieczystego we własność
27. 150, 84 zł, odszkodowania za zniszczone mienie w kwocie ogólnej 101. 938, 17 zł.
Sporządzenie tego sprawozdania poprzedzone zostało inwentaryzacją, szczególnie jeżeli chodzi
o grunty i nieruchomości, dane wynikają bezpośrednio z zapisów ksiąg rachunkowych, są uzgadniane
z geodezją.

WPF

Elementem sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok jest informacja o stopniu realizacji zadań
ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dane ujęte w WPF wykazują zgodność w zakresie planu
dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów gminy. Zostały w niej opisane wszystkie przyjęte
zadania inwestycyjne realizowane przy udziale środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej oraz
wyłącznie z budżetu gminy. Należy stwierdzić, że realizacja zadań przebiegała zgodnie z planem, WPF
byt aktualizowany w ciągu całego roku na bieżąco.

Uchwałą Nr 4200/1/104/2024 z dnia 26 kwietnia 2024 roku l Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej przedłożone przez Wójta Gminy Wilkowice sprawozdanie z wykonania budżetu za
2023 rok zostało przyjęte i zaopiniowane pozytywnie z bardzo istotnymi zastrzeżeniami.

Gmina sporządziła również sprawozdania finansowe

Sprawozdanie finansowe składa się z dwóch bilansów - bilansu Organu, bilansu zbiorczego wszystkich
jednostek organizacyjnych Gminy, czyli Urzędu Gminy, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,
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Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli oraz wszystkich jednostek oświatowych, jak również Gminnego
Ośrodka Sportu i Rekreacji - zawiera ono wszystkie dane ujęte w bilansach tych jednostek.
Do tego bilansu jest dołączone kolejne sprawozdanie - informacja dodatkowa, rachunek zysków i strat
oraz sprawozdanie o zmianach na przepływach funduszy. Te dane, które są ujęte w rachunku zysku
i strat i w sprawozdaniu o zmianach na przepływach funduszy mają odzwierciedlenie w bilansie
wszystkich jednostek. Wszystkie te sprawozdania muszą zachowywać zgodność po stronie zysków
i funduszy jednostki. Ponadto wszystkie zapisy w sprawozdaniu wynikają z zapisów uzgodnionych,
poprzedzonych inwentaryzacją na dzień 31 grudnia 2023 roku wszystkich aktywów i pasywów czyli
zobowiązań, należności majątku gminy wynikających z ksiąg rachunkowych i obowiązku potwierdzenia
sald z poszczególnymi kontrahentami.
Jednostki wypracowały zysk netto w wysokości 13. 818.497, 51 złotych, stan funduszu jednostki wynosił
199.502.012,89 zł, suma bilansowa po stronie aktywów i pasywów zamknęła się kwotą 220.179.562,84
złote.

Bilans Organu jest bilansem z wykonania budżetu gminy i zawiera niektóre dane ujęte w informacji
z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego.
W tym bilansie Wójt przedstawia stan środków finansowych oraz wynik wykonania budżetu jako
jednostki samorządu terytorialnego. W bilansie mają odzwierciedlenie niektóre uchwały np.
o wydatkach niewygasających i środkach zgromadzonych na wyodrębnionym rachunku, zadłużenie
gminy z naliczonymi odsetkami.

Sporządzony został również bilans skonsolidowany Gminy. Konsolidacją objęto wszystkie jednostki dla
których organem założycielskim jest Gmina Wilkowice. Włączono do niego również dane wynikające
ze sprawozdania finansowego Spółki z o. o "EKOŁAD". Dla przejrzystości dokonano eliminacji
wzajemnych rozrachunków jakie wystąpiły na dzień 31. 12. 2023 roku. Bilans skonsolidowany zamknął
się po stronie aktywów i pasywów 237. 291. 108,83 złotych.

Wszystkie sprawozdania zostały przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej w ustawowych
terminach.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez
Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 r.,

P. Skarbnik A. Kastelik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym
przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 r. (Uchwała Nr 4200/1/104/2024 l Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 26 kwietnia 2024 r.)
Ww. opinię radni otrzymali również mailowo. Ponadto była ona zamieszczona w e-sesji oraz
analizowana na komisjach.
W/w opinia stanowi zafqcznik nr 5 do protokołu.

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej,

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła opinię w sprawie wykonania budżetu Gminy
Wilkowice za rok 2023 opracowaną i przyjętą na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 5 czerwca
2024 r., która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

d) przedstawienie wniosku Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska,

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja pochyliła się nad przedmiotowym sprawozdaniem i rekomenduje radzie
jego podjęcie
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e) dyskusja,

Nad sprawozdaniem pracowały komisje rady. Pytań do sprawozdania nie zgłoszono.

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 r,

Głosowano w s rawie:

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 r

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr IY/18/2024.

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilkowice absolutorium z tytułu
wykonania budżetu za 2023 rok:

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta
Gminy Wilkowice za rok 2023,

Radna E. Lenda - przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej
w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Wilkowice za rok 2023, który będzie stanowił
zafqcznik do protokołu sesji - (żal. nr 7)

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilkowice,

Radna E. Lenda - przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła opinię Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy
Wilkowice (Uchwała Nr 4200. 1. 156. 2024 l Skfadu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Katowicach z dnia 13 czerwca 2024 r. ), która będzie stanowiła zaiqcznik do protokołu sesji - (żal.
nr 8.)

c) głosowanie/podjęcie uchwały.

Głosowano w s rawie:

udzielenia Wójtowi Gminy Witkowice absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 r.

W niki tasowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:
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Jordan Barański, Adam Bysko, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Elżbieta
Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Jacek Chowaniec

NIEOBECNI (l)
Małgorzata O l m a

Uchwała podjęta została przy 13 głosach za i l głosie wstrzymującym się i otrzymała nr IY/19/2024.

12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wilkowice na 2024 r.

Przewodnicząca poinformowała, że do planu pracy rady będą również dołączone plany pracy komisji.

Głosowano w s rawie:

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wilkowice na 2024 r.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr IY/20/2024.

b) Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2030,

Przewodnicząca poinformowała, że na sesji obecna jest P. Agnieszka Chylak z firmy Eko-Team
Konsulting, która przygotowywała "Program Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024 -
2030". Otrzymano na niego dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej. Dodała, że do programu wpłynęły uwagi skierowane przez Stowarzyszenie "Pracownia na
Rzecz Wszystkich Istot" oraz Ruch Społeczny "Zielona Gmina Wilkowice". Komisja Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska miała możliwość zapoznania się z prezentacją P. Chylak, jednak
z uwagi na fakt, że nie wszyscy radni są jej członkami, Przewodnicząca poprosiła o krótkie przekazanie
informacji, o których wszyscy powinni wiedzieć.

Następnie głos zabrała P. Agnieszka Chylak, która poinformowała, że jest współautorem Programu
Ochrony Środowiska, opracowywanego w trzy osoby. Był on współfinansowany ze środków
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w formie dotacji. Koszt dla Gminy wyniósł 2.200 zł.
Zgodnie z ustawą "Prawo ochrony środowiska" wójt/burmistrz/prezydent opracowuje Program
Ochrony Środowiska, a przyjmuje go Rada Gminy, samodzielnie decydując o okresie jego trwania. Musi
on być zgodny z dokumentami wyższego szczebla - w tym przypadku powiatu bielskiego
i województwa śląskiego, uwzględniając nie tylko Programy Ochrony Środowiska, ale również strategię

str. 26



i Program Ochrony Powietrza, program sektorowy, program usuwania azbestu itd. Wszystkie zostały
szczegółowo wymienione w dokumencie i powołano się na ich cele, do których gmina jako jednostka
podrzędna powinna się dostosować. Dla Gminy Wilkowice przyjęto program na lata 2024-2030, gdyż
przyjęty rok temu Program Ochrony Środowiska dla powiatu bielskiego ma podobną perspektywę
czasową. Natomiast program wojewódzki przyjęty w 2019 roku kończy swoją perspektywę w 2024
roku. Prawdopodobnie zostanie zlecony nowy do opracowania, a z obecnego opracowywany jest
raport. Dla Gminy Wilkowice za lata 2021-2022 opracowano raport już jesienią i było się czym
pochwalić.
Program Ochrony Środowiska jest bardzo szerokim dokumentem i już na komisji była przedstawiona
szczegółowa informacja, co on zawiera, jednocześnie odnosząc się do uwag. Zawiera on 11 dziedzin
środowiskowych. O części z nich mówi się więcej i bardziej wpływają one na nasze zdrowie, oraz na to,
co widzimy dookoła. Są to: gospodarka wodnościekowa, ochrona powietrza, gospodarka odpadami,
czy ochrona przyrody. Każda z nich została opisana według tej samej struktury: trochę "chwalenia się",
opis stanu aktualnego na koniec 2023 roku, analiza SWOT dla każdej dziedziny środowiskowej - mocne
i słabe strony, szansę i zagrożenia, z uwzględnieniem gdzie należałoby coś jeszcze poprawić. Bardzo
istotnym elementem Programu Ochrony Środowiska w każdej dziedzinie są trzy tabele. Odnosząc się
do uwag należy podkreślić, że nie są one koncepcją Gminy Wilkowice i firmy Eko-Team Konsulting,
a wynikają z wytycznych do sporządzania Programów Ochrony Środowiska. Zostały one opracowane
przez Ministerstwo Środowiska w 2015 roku i są aktualizowane pod kątem dokumentów wyższych
szczebli, do których należy się odnieść. Niemniej są szczegółowe i zawierają wzory tabel, obligatoryjne
do zawarcia w każdym programie. Jest tam m. in. tabela celów, w której zawieramy jaki cel jest
nadrzędny, jaki jest cel Gminy, jakie zadanie zostanie zrealizowane i jakie instytucje są odpowiedzialne
za realizację danego zadania oraz co z niego wynika, czyli jakie wskaźniki zostaną zrealizowane, np. czy
i ile kilometrów sieci kanalizacyjnej zostanie wybudowane, albo opracowanie zostanie zmodyfikowane,
albo usunięta zostanie konkretna ilość ton wyrobów zawierających azbest. Te wskaźniki określano na
podstawie tego, co było do tej pory i jak Gmina realizowała zadania.
Każde zadanie zawiera czynnik ryzyka. Jest to wytyczna ministerialna nakazująca nam określić jakie
ryzyko może wystąpić w sytuacji, kiedy ryzyko nie zostanie zrealizowane, np. remont drogi nie został
zrealizowany, bo były problemy z własnością terenu, nie było środków finansowych, zmieniły się
przepisy prawne itct. Te wszystkie czynniki ryzyka należało zawrzeć w programie. Pojawiły się w nim
bardzo cenne tabele zadań własnych i zadań monitorowanych. Zadania monitorowane realizowane są
na terenie gminy, ale niekoniecznie z jej udziałem, np. przez Wody Polskie, czy Generalną Dyrekcję
Dróg Krajowych i Autostrad. Gmina oczywiście też w nich uczestniczy, ale do pewnego stopnia.
Najistotniejszą tabelą dla Gminy w każdej dziedzinie środowiskowej są zadania własne, realizowane ze
środków własnych i pozyskanych. Zdecydowana większość z nich jest wpisana w WPF. Są one
planowane do realizacji i pozyskane przez firmę Eko-Team Konsulting w toku opracowania programu.
Nie są one jednak przez nią wymyślone, narzucone Gminie Wilkowice i obligatoryjne do zrealizowania.
Są to zadania, które byty realizowane, są planowane do realizacji i będą realizowane. Za 2 lata pojawią
się one w nowym raporcie z Programu Ochrony Środowiska.
W kwestii uwag nadesłanych przez stowarzyszenia, należy zwrócić uwagę na zmiany dokonane przez
Eko-Team Konsulting. W opracowaniu wprowadzono trzy kwestie:
Pierwsza: w związku z zawirowaniami na temat liczby ludności, dodano na początku opracowania
podział na mieszkańców stałych i mieszkańców czasowych. Zrobiono dodatkową analizę i porównano
ją zgodnie z danymi z ewidencji ludności Urzędu Gminy w Wilkowicach. Nie korzystano już z danych
z GUS. Te dane zostały też skonsultowane na komisji, gdzie potwierdzono ich prawidłowość.

Druga: w kwestii jakości powietrza jedno ze stowarzyszeń zwróciło uwagę, że jego stan jest oceniany
poprzez stację monitoringową zlokalizowaną w Bielsku-Białej. Stwierdziło przy tym, że porównanie
miasta do Witkowie jest niemożliwe. W związku z tym dodano informację z drugiej autoryzowanej stacji
z Żywca oraz ze stacji Syngeos, zlokalizowanych na terenie Gminy Wilkowice. W czasie prezentacji na
komisji pokazany został wykres z danymi za 2021, 2022 i 2023 rok, który pokazuje, że wyniki ze stacji
Syngeos są niemiarodajne. Zdarzają się sytuacje, że w okolicy Urzędu Gminy w Witkowicach w 2023
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roku pył PM10 drastycznie wzrósł i nie wiedzieć czemu te dane są dużo wyższe niż za rok 2022 i 2021.
Przy jednym z przedszkoli sytuacja jest odwrotna - w 2021 roku średnioroczne wyniki badań są dużo
wyższe niż w 2023 roku. Te dane zostały zamieszczone w Programie Ochrony Środowiska, dodano dane
ze stacji w Żywcu, porównano Żywiec do Bielska-Białej oraz porównano stacje monitoringowe Syngeos.
Całość opatrzono komentarzem. Co istotne, dane z Bielska-Białej i Żywca okazały się bardzo stabilne.
Oczywiście Żywiec ma gorszej jakości powietrze niż Bielsko-Biała, co wynika z wiatrów wiejących z gór,
gdyż leży w kotlinie, do której zanieczyszczenia są wpychane również z Bielska-Białej. Natomiast dane
za lata 2021-2023 są stabilne. Widać, że w danych które porównywano, zmniejszają się zawartości
PM10. Natomiast dane z czujników są "rozstrzelone" i wynika to z tego, że np. w okolicy Urzędu Gminy
parkuje jakiś samochód, który ma niesprawną instalację wydechową. Może się też zdarzyć, że w okolicy
innego czujnika nagle właściciel wymienił kocioł i wtedy okazuje się, że te dane są dużo lepsze. Są to
dane "tu i teraz", niemiarodajne do charakteru, kategorii i zawartości zanieczyszczeń na terenie Gminy
Wilkowice. Niemniej dodano je wraz z wykresem i zasadnym komentarzem.
Trzecia: dodano informację o istniejących korytarzach ekologicznych, wraz z mapą i informacją, że
Program Ochrony Środowiska nie zawiera zapisów, które mają na celu likwidację, zmiany granic, czy
usuwanie jakichkolwiek terenów przyrodniczych, w tym również korytarzy ekologicznych.
Pozostałe uwagi dotyczyły wytycznych do sporządzenia Programów Ochrony Środowiska, o czym
mówiono na komisji i ustosunkowano się. Była informacja odnośnie Nadleśnictwa Bielsko, do której
stworzono pisemne ustosunkowanie się i będzie ono złożone na ręce Pana Wójta, wraz z załączonym
pismem od nadleśnictwa. Według jednej z uwag opracowanie jest pobieżne i zawiera za mało
informacji. Na komisji wymieniono lwią część instytucji, które udzielały informacji i wspierały twórców
programu posiadanymi danymi. Są to instytucje, które na terenie Gminy Wilkowice działają,
funkcjonują i realizują również zadania. Ustosunkowując się do tych uwag, korzystano z tak dużej ilości
danych, że trzeba było je spłycać i uogólniać, gdyż zaczynało sięgać do 150 stron, tym bardziej, że dla
terenów Gminy Wilkowice jest mnóstwo ciekawych opracowań jej dotyczących. Natomiast wytyczne
mówią, żeby nie powielać informacji ze starych dokumentów. Skupiano się bardziej np. na stanach
rzek, czy gleb, a nie samym fakcie ich istnienia.

Przewodnicząca Rady Gminy zabrała głos, informując, że Radni otrzymali Program Ochrony
Środowiska, wraz z uwagami od stowarzyszeń, ale w ostatniej chwili po posiedzeniu komisji otrzymali
też zmiany uwzględnione w Programie przez przedstawicieli Eko-Team Konsulting w widoczny sposób.

P. Agnieszka Chylak powiedziała, że starała się wszystko tak przygotować, żeby nie trzeba było tego
szukać.

Głosowano wniosek w s rawie:

Po analizie uwag zgłoszonych w trakcie konsultacji społecznych do projektu "Programu ochrony
środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024-2030", wnioskuje się o dodanie do ww. programu
informacji dotyczących liczby ludności Gminy Wilkowice wraz z podziałem na mieszkańców stałych
i czasowych, jak również informacje o drugiej zlokalizowanej w najbliższej okolicy stacji monitoringowej
jakości powietrza w Żywcu, a także dane z czujników Syngeos, które zlokalizowane są na terenie gminy.
Dane te zostaną przedstawione w formie tabelarycznej i graficznej. Jednocześnie projekt "Programu
ochrony środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024-2030" uzupełnia się o informacje o istniejących
korytarzach ekologicznych, dane te opatrzono informacją, że postanowienia POŚ nie przewidują
likwidacji żadnych obszarów, czy korytarzy ekologicznych.

W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
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Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Wniosek podjęto jednogłośnie.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja pochyliła się nad przedmiotowym programem. W trakcie posiedzenia
komisji zostały przedstawione wyjaśnienia. Następnie komisja poddała Program pod głosowanie
i przyjęła rekomendację jednogłośnie 8 głosami "za", przy nieobecności 2 członków.

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Programu Ochrony
Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2030.

Głosowano w s rawie:

Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2030.

W niki łosowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Bożena Maślanka

NIEOBECNI (l)
Małgorzata O l m a

Uchwała podjęta została przy 13 głosach za i l głosie wstrzymującym się i otrzymała nr IV/21/2024.

c) przekazania petycji według właściwości,

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Piotr Wałeczek przedstawił uzasadnienie do
projektu uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości.
Uzasadnienie dotyczy petycji z dnia 24 maja 2024 roku w sprawie nietączenia klas w Szkole
Podstawowej w Mesznej.
Uwag do uzasadnienia nie wniesiono.

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania
petycji według właściwości.

Głosowano w s rawie:

przekazania petycji według właściwości.
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W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr IV/22/2024.

d) nadania nazwy ulicy w miejscowości Wilkowice,

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska, radna Bożena Maślanka
poinformowała, że Komisja rekomenduje Radzie przyjęcie w/w uchwały przy obecności 8 na 10
członków.

Głosowano w s rawie:

nadania nazwy ulicy w miejscowości Wilkowice.

W niki tasowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata O l m a

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IV/23/2024.

d) zmiany uchwały nr XLV/382/2018 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 lutego 2018 w sprawie
ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach

publicznych prowadzonych przez Gminę Wilkowice,

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury, radny Jacek Chowaniec poinformował, że komisja udziela
uchwale rekomendacji.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr XLV/382/2018 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 lutego 2018 w sprawie ustalenia
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych
prowadzonych przez Gminę Wilkowice.

W niki tasowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
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W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilą rz. Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IY/24/2024.

f) zasad udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć
nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach, a także odpowiednio

w ich zespołach prowadzonych przez Gminę Wilkowice oraz ustalenia tygodniowego
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych niektórych

nauczycieli,

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury, radny Jacek Chowaniec poinformował, że komisja udziela
uchwale rekomendacji.

Głosowano w s rawie:
zasad udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli
zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach, a także odpowiednio w ich zespołach
prowadzonych przez gminę Wilkowice oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych niektórych nauczycieli.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nikł imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata O l m a

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IY/25/2024.

g) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024 rok,

Projekt w/w uchwały omówifa P. Skarbnik. W projekcie uchwały planuje się:
- zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę 143. 063, 10 zł
- zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 143.063,10 zł

Następnie omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.

Zaproponowane zmiany obejmują również zmiany w poszczególnych załącznikach do uchwały
budżetowej.
Po wprowadzeniu zmian niniejszą uchwałą przyjąć:
Plan dochodów 102. 235. 177, 45 złotych
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Plan wydatków 102.452.489,85 złotych
Planowany deficyt budżetowy 217.312,40 złotych

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska, radna Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja rekomenduje Radzie przyjęcie uchwały przy obecności 8 na 10 członków.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu GminyWilkowice na 2024 rok.

W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IV/26/2024.

h) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 -
2036

Zmiany do w/w uchwały omówiła P. Skarbnik:
Zmiany są wprowadzone tylko na dochodach i wydatkach, które były wprowadzone zarządzeniami
Wójta, jak również podjętą przed chwilą uchwałą. Nie ma żadnych zmian w WPF w latach kolejnych,
ani w wykazie przedsięwzięć WPF.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska, radna Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja rekomenduje Radzie przyjęcie uchwały.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2036.

W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Małgorzata O l ma

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IY/27/2024.
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i) rozpatrzenia pisma z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie odpadów komunalnych w Gminie.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Piotr Wałeczek przedstawił uzasadnienie do
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia pisma z dnia 20 maja 2024 roku w sprawie odpadów
komunalnych w Gminie.
Uzasadnienie dotyczy pisma z dnia 20 maja 2024 r. zawierającego pytania w kwestiach dotyczących
gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice.
Uwag do uzasadnienia nie wniesiono.

Salę posiedzeń o godz. 15.34 opuścił radny A. Kufel - liczba radnych obecnych na sesji -13.

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
pisma z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie odpadów komunalnych w Gminie.

Głosowa no w s rawie:

rozpatrzenia pisma z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie odpadów komunalnych w Gminie.

W niki tasowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Antoni Kufel, Małgorzata Olma

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IY/28/2024.

j) wezwania do złożenia wyjaśnień i/lub uzupełnienia pisma z dnia 10 czerwca 2024 r. odnoszącego
się do działalności Rady Gminy Wilkowice oraz Wójta Gminy Wilkowice

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Piotr Wałeczek przedstawił uzasadnienie do
projektu uchwały w sprawie wezwania do złożenia wyjaśnień i/lub uzupełnienia pisma z dnia
10 czerwca 2024 r. odnoszącego się do działalności Rady Gminy Wilkowice oraz Wójta Gminy
Wilkowice.
Uzasadnienie dotyczy pisma z dnia 10 czerwca 2024 r. odnoszącego się do działalności Rady Gminy
Wilkowice oraz Wójta Gminy Wilkowice.
Uwag do uzasadnienia nie wniesiono.

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wezwania do
złożenia wyjaśnień i/lub uzupełnienia pisma z dnia 10 czerwca 2024 r. odnoszącego się do działalności
Rady Gminy Wilkowice oraz Wójta Gminy Wilkowice.

Głosowano w s rawie:
wezwania do złożenia wyjaśnień i/lub uzupełnienia pisma z dnia 10 czerwca 2024 r. odnoszącego się
do działalności Rady Gminy Wilkowice oraz Wójta Gminy Wilkowice.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
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W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Antoni Kufel, Małgorzata Olma

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje nr IY/29/2024.

13. Przyjęcie protokołu z sesji 111/2024.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji 111/2024.

Uwag nie wniesiono.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Antoni Kufel, Małgorzata Olma

14. Wolne wnioski, komunikaty.

Przewodnicząca przedstawiła gratulacje z okazji rozpoczęcia kadencji złożone przez Śląski Związek
Gmin i Powiatów. Przekazała także:

Gratulacje dla prezesa OSP Bystra pana Grzegorza Gabora, który został odznaczony Złotym Znakiem
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej - najwyższym, prestiżowym
odznaczeniem, nadawanym przez Zarząd Główny OSP za długoletnią, aktywną działalność na rzecz
OSP.

Gminna Biblioteka Publiczna w Wilkowicach została wyróżniona w tegorocznym Powiatowym
Przeglądzie Bibliotek Roku 2024, który organizuje Starostwo Powiatowe w Bielsku - Białej, Książnica
Beskidzka i Zarząd bielskiego oddziału Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich za przeprowadzony
remont filii w Bystrej.

Radny Piotr Pielesz, odnosząc się do gratulacji dla prezesa OSP Bystra dodał, że Złoty Znak Związku
Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej to krzyż ułożony na czerwonej wstędze
noszony na szyi. Ubiera się go tylko w donośnych sytuacjach
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15. Zakończenie

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za uwagę
i uczestnictwo w sesji, po czym zakończyła sesję, wypowiadając formułę: "Zamykam IV sesję Rady
Gminy Wilkowice".

Przewodniczą a

RM^ Gminy Wi ów

Przygotował(a):
Jakub Sikora

^a5^
Małgorzata Lempart / ^

L^K^/T
Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice. pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy- Transmisje z posiedzeń Rady Gminy"
/ stanowi załącznik do protokołu z 26 czerwca 2024 r.

Do w/w protokołu załgczone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające z porzgdku
obrad.
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